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GWARANCJA 
PRZEKRACZAJĄCA 
STANDARDY

Informacje na temat złomowania samochodów Mitsubishi oraz przydatności do recyklingu dostępne są na: www.mitsubishi.pl. Średnie zużycie paliwa w cyklu mieszanym 4,7 do 6,2 l/100 km, emisja CO2 w cyklu 
mieszanym 107 do 140 g/km (dane na podstawie homologacji typu). Zużycie paliwa i emisja CO2 zostały określone zgodnie z procedurą WLTP.

AUTO SALON POLODY
ul. Tymienieckiego 38, Poznań
ul. Rynkowa 158, Przeźmierowo www.mitsubishi-polody.pl

AUTO SALON POLODY
Przeźmierowo, ul. Rynkowa 158, tel.: 61 8163 397
www.ssangyong.polody.pl

Wszelkie prezentowane informacje, zdjęcia, specyfikacje, opisy, ilustracje lub parametry techniczne służą wyłącznie celom informacyjnym, nie stanowią potwierdzenia dostępności poszczególnych modeli pojazdów,
wersji wyposażenia, wersji napędów i nie stanowią zapewnienia w rozumieniu art. 556(1)§2 Kodeksu

Nowy Nissan X-Trail 
z napędem 
Elektryzująca moc bez ładowania

Nissan Polody 
Przeźmierowo, ul. Rynkowa 160 — tel.: 61 814 21 55
Poznań, ul. Tymienieckiego 38 — tel.: 61 825 50 96
pon. — pt.: 08.00–18.00, sob.: 08.00–14.00

www.nissan.polody.pl

modeli pojazdów, wersji wyposażenia, wersji napędów i nie stanowią zapewnienia w rozumieniu art. 556(1)§2 Kodeksu cywilnego oraz nie są wiążące. Nissan X-Trail z napędem e-POWER - zużycie 
paliwa w cyklu mieszanym WLTP (l/km): 5,8-6,2; emisja CO₂ w cyklu mieszanym WLTP (g/km): 132–141. Zużycie paliwa i emisje CO₂ podano zgodnie z obowiązującymi przepisami europejskimi. 
Przedstawione dane techniczne są zgodne z nową procedurą testową WLTP (Worldwide Harmonized Test Procedure for light vehicles) stosowaną do obliczania zużycia paliwa oraz emisji CO₂. 
Dane testowanych samochodów, porównywane są wyłącznie według tych samych procedur. Rzeczywiste wyniki mogą różnić się w zależności od czynników takich jak warunki pogodowe,  
styl jazdy, obciążenie pojazdu lub wszelkie akcesoria zamontowane po rejestracji pojazdu. W celu uzyskania bliższych informacji prosimy skontaktować się z autoryzowanym dealerem Nissana.

2 Sucholeski.EU       czerwiec 2023      nr 6 (137)  nr 6 (137)       czerwiec 2023      Sucholeski Magazyn Mieszkańców Gminy 3



ROZWIĄZANIE KONKURSU Z MAJOWEGO WYDANIA „MAGAZYNU”
W konkursie fotograficznym nagrody otrzymują:

   Iwona Grabarek - wiertarko-wkrętarkę 20V WX102 Worx / 2 x 2,0 Ah o wartości 497 zł 
ufundowanę przez firmę Bricoman, ul. Wojciechowskiego 7/17 w Poznaniu

   Marta Ślusarczyk, Zuzanna Mat - Madejczyk -  vouchery, każdy po 150 zł na wy-
brane usługi, ufundowane przez Studio Urody Natalia z Chludowa, ul. Obornicka 
4,  tel. 888 405 885

   Liliana Iwaszko, Anna Paszkiewicz - bony na zestawy ufundowane przez KFC,  
ul. Obornicka 134 w Suchym Lesie

   Oliwia Ukleja, Justyna Trela, Marzena Ciesielska -  vouchery po 180zł każdy na 
peeling kawitacyjny  wraz z oczyszczaniem kwasowym ufundowane przez Salon  
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Urody Sisel - Agnieszka Czabańska, ul. Jeżynowa 19 w  Suchym Lesie  
- tel. 667 924 543, 667 859 640

   Sebastian Łucz, Dariusz Stanisławski, Tomasz Burdziński vouchery 
o wartości 150 zł  każdy dla  BURGEROŻERCÓW ufundowała firma FOOD 
TRUCK Fire Food Department, tel. 501 723 994,  śledź nas na fb/Fire Food 
Department

Obornicka 134 
Suchy Las

Nagrody prosimy odebrać w ciągu 21 dni od daty wydania Magazynu. 
W przeciwnym wypadku przepadają. Nagrodzonych prosimy o kontakt 
z redakcją, numer telefonu: 669 690 036.

Dr n. med. Agnieszka Remlinger-Molenda

  Leczenie:
-depresji, nerwic, natręctw,
-zaburzeń snu,
-zaburzeń odżywiania,
-zaburzeń pamięci,
-psychoz.

  Specjalizujemy się w diagnostyce i leczeniu:
- zaburzeń w ciąży i po porodzie,
- badań dla rodzin adopcyjnych, 
- ADHD u dorosłych,
- badań stanu psychicznego i wystawianiu zaświadczeń  

lekarskich w ramach procedury zmiany płci,
- depresji lekoopornej (najnowocześniejszym dostępnym preparatem).

  Diagnozujemy i leczymy zaburzenia neurologiczne  
u dzieci i młodzieży.

  Wykonujemy badanie EEG (badanie fal mózgowych) 
u dorosłych i dzieci bez ograniczeń wiekowych 
wraz z opisem specjalisty neurologa.

  We offer consultations in English, German and Italian.

Adres: ul. Szkółkarska 32, 62-002 Suchy Las
E-mail: amonaria17@gmail.com
Nr telefonu:  +48 570 629 580 / 570 800 380

Psychiatra
Psycholog
Psychoterapeuta
Neurolog Dziecięcy
EEG z opisem

 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMA

Studio Urody Natalia  Chludowo  
ul. Obornicka 4, 
tel. 888 405 885

/ StudioFryzurChludowo

FRYZJERSTWO
 � pielęgnacja włosów (sauna, botox, olejowanie) 
 � keratynowe prostowanie włosów 
 � nanoplastia 
 � koloryzacje (backcombing, twilighting hair,  

Hollywood Look )

KOSMETYKA
 � manicure 
 � pedicure 
 � stylizacja paznokci żelem i hybrydą 
 � henna pudrowa
 � lifting laminacja i botox rzęs 
 � laminacja brwi
 � depilacja
 � zagęszczanie rzęs od 1:1 do mega volume
 � zabiegi na twarz
 � kosmetologia estetyczna  
(botox, usuwanie zmarszczek, powiększanie ust)

 � makijaż permanentny 
 � zabiegi z leczniczej borowiny

Narzędzia sterylizowane w autoklawie medycznym.

METAMORFOZY Z SALONEM 
URODY NATALIA

 Agnieszka Łęcka � tel. 669 69 00 36 � e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMA
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FRYZJERSTWO
  pielęgnacja włosów (sauna, botox, olejowanie)
  keratynowe prostowanie włosów
  nanoplastia
  koloryzacje (backcombing, twilighting hair,  

Hollywood Look )

KOSMETYKA
  manicure
  pedicure
  stylizacja paznokci żelem i hybrydą
  henna pudrowa
  lifting laminacja i botox rzęs
  laminacja brwi
  depilacja
  zagęszczanie rzęs od 1:1 do mega volume
  zabiegi na twarz
  kosmetologia estetyczna 

(botox, usuwanie zmarszczek, powiększanie ust)
  makijaż permanentny
  zabiegi z leczniczej borowiny

Narzędzia sterylizowane w autoklawie medycznym.

METAMORFOZY Z SALONEM
URODY NATALIA

PRZED PO
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22 Sama bryza z wodną mgiełką
wywołała dreszczeZA TREŚĆ NADESŁANYCH ARTYKUŁÓW SPONSOROWANYCH,  

OGŁOSZEŃ I REKLAM REDAKCJA NIE ODPOWIADA

Wszyscy ludzie w jakimś  
stopniu mnie fascynują

18

Pomnikowe dęby szumią
o wielkopolskim wojsku 10

Rodzinny jubileusz osiedla
Suchy Las Wschód

Szanowni Państwo!

Mówi się, że sport może zmienić nasze życie, uczynić nas nie tylko 
silniejszym, ale i  lepszym człowiekiem. Przesada? Absolutnie nie. Poczy-
tajcie Państwo arcyciekawy wywiad naszego dziennikarza z  mistrzem 
taekwondo Maciejem Kowalakiem.

Oczywiście sport to nie musi być sport walki. Sportem może być także 
taniec. Zresztą, jeśli dobrze się zastanowić, to czy takie kata w karate nie 
są rodzajem tańca? Szkoła JAWOR, przy wsparciu innych podmiotów, 
po raz kolejny zorganizowała w stolicy naszej gminy turniej tańca. I po 
raz kolejny wydarzenie to zaszczyciły taneczne pary nie tylko z Polski, ale 
także i z innych krajów Europy.

Czy morsowanie to też sport? Zdania tu mogą być podzielone. Jedno 
jest pewne – Morsy Złotniki w tym roku zakończyły sezon morsowy na 
bogato. Bo wydarzeń, które można by uznać za zakończenie sezonu było 
kilka, w  tym dwa wyjazdowe. Które z  tych wydarzeń można uznać za 
najciekawsze? Pierwszy dzień wiosny, kiedy złotnickie morsy wystąpiły 
w  fantazyjnych przebraniach, a  charyzmatyczna i powszechnie lubiana 
szefowa klubu Ewa Korek włożyła do ust smoczek? Kąpiel z  wiadrami 
w śmigus-dyngus? A może wyjazd nad wodospad Mumlavy w Czechach, 
gdzie trzeba było stawić czoło nie tylko zimnej wodzie, ale też śliskim ka-
mieniom i silnemu nurtowi rzeki?

Sport często łączy się z  działalnością charytatywną. W  sąsiadującej 
z naszą gminą stolicy Wielkopolski po raz kolejny odbyła się niezwykła 
impreza biegowa – „Wings for Life”. I po raz kolejny wzięli w niej udział 
także i nasi mieszkańcy. Gratulujemy wszystkim, bo w tym akurat biegu 
wszyscy są zwycięzcami! 

Maj i  czerwiec to miesiące, kiedy różnego rodzaju wydarzeń zawsze 
jest sporo. W Poznaniu, z okazji Dnia Dziecka miał miejsce koncert VIP-
-ów. Słynnej Roksanie Węgiel towarzyszyli na scenie mali artyści, a w tym 
Zuzanna Ohirko, córka sucholeskiej społeczniczki Anny Ohirko. 

Z  kolei we wschodniej części Suche-
go Lasu odbyła się uroczystość z  okazji 
jubileuszu osiedla. Jak pamiętamy, de-
kadę temu idea podziału Suchego Lasu 
na dwie jednostki samorządowe budziła 
wiele kontrowersji. Jak zatem dziś sa-
morządowcy oceniają podjętą wówczas 
decyzję? Czy podział wyszedł wschodowi 
na dobre czy też nie? Poczytajcie!

Dyskusje, nieraz gorące, to zresztą 
w  działalności samorządowej rzecz nor-
malna. Nowa jednostka pomocnicza po-
wstaje raz na dekadę lub nawet rzadziej. 
Sesje Rady Gminy odbywają się natomiast zazwyczaj raz, czasem dwa 
razy w miesiącu. W maju spierano się chociażby o rozwiązanie komunika-
cyjne dla Złotnik i Jelonka, a także o to, czy produkcja herbaty w Złotko-
wie może być uciążliwa. To ostatnie może brzmieć dla Państwa odrobinę 
zabawnie, ale w tym miejscu, jako historyczka z wykształcenia, pozwolę 
sobie przypomnieć słynne bostońskie picie herbaty, uważane za początek 
amerykańskiej wojny o niepodległość. Miejmy nadzieję, że w naszym Złot-
kowie żadna wojna nie wybuchnie.

Życzę Państwu miłej lektury  
przy smacznej herbacie!

Eksperci okularów progresywnych

Markowe okulary 
korekcyjne i przeciwsłoneczne

Bogata oferta soczewek kontaktowych

Okulista,optometrysta

Suchy Las, Galeria Sucholeska ul. Obornicka 85, tel: 61 652 13 14
Poznań,CH Spar, ul. Druskienicka 12a, tel: 61 842 55 55
Poznań, Galeria Podolany, ul. Strzeszyńska 63, tel: 61 670 03 75

Rzeczywista Roczna Stopa Oprocentowania (RRSO) wynosi 0%, całkowita kwota kredytu 
(bez kredytowanych kosztów) 380 zł, całkowita kwota do zapłaty 380 zł, oprocentowanie stałe 0%, 
całkowity koszt kredytu 380 zł (w tym: prowizja 0 zł, odsetki 0 zł), 20 miesięcznych równych rat 
w wysokości 19 zł. Kalkulacja została dokonana na dzień 20.02.2023 r. na reprezentatywnym 
przykładzie. Oferta dostępna jest w Avenir Medical Poland Sp. z o. o., który w imieniu Credit 
Agricole Bank Polska S.A. wykonuje czynności faktyczne związane z zawarciem umowy kredytu 
na zakup towarów i usług. Udzielenie kredytu i jego wysokość zależą od oceny zdolności 
kredytowej klienta. Materiał ma charakter informacyjny. Oferta ważna do odwołania.

19 zł
msc

odOKULARY

Bez dodatkowych kosztów, 
z samymi bonusami.

NOWA JAKOŚĆ FRYZJERSTWA!

 � KOSMETYKA
 � KOSMETOLOGIA  

ESTETYCZNA
 � FRYZJERSTWO
 � MAKIJAŻ  

PERMANENTNY
 � MEZOTERAPIA
 � KOSMETYCZNE  

WYBIELANIE ZĘBÓW
 � MANICURE,  

PEDICURE

 � ŻEL, HYBRYDA
 � STYLIZACJA RZĘS
 � HENNA PUDROWA
 � LAMINACJA BRWI
 � MASAŻE
 � ZABIEGI NA TWARZ
 � MAKIJAŻE ŚLUBNE 

I WIECZOROWE
 � DEPILACJA
 � SOLARIUM 
 � ROLLETIC

Suchy Las, ul. Jeżynowa 19
fb/Salon Urody Sisel
Instagram: siselsalonurody

TEL. 667 924 543, 667 859 640 
GODZINY OTWARCIA
pon.-pt 10-19, sob. 10-14

PROFESJONALIZM 
BEZPIECZEŃSTWO
NAJWYŻSZA JAKOŚĆ 
NASZYCH USŁUG
Sterylizacja narzędzi  
w autoklawie medycznym

www.jemynietyjemy.pl
www.healthesthetics.pl
tel. 790 400 637
887 400 637
ul. Obornicka 104, Suchy Las

„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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/healthesthetics

„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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/jemynietyjemy

„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 
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– Jako trzeci Polak zdobył Pan 6 
Dan, jest Pan m.in. wielokrotnym 
mistrzem Polski, siedmiokrotnym 
zwycięzcą Pucharu Burmistrza 
Berlina, nauczycielem w  Taekwon-
do Instytut Masters w Suchym Lesie. 
Czym dla Pana jest taekwondo?

– Częścią mojego życia, bez dwóch 
zdań, pasją, sposobem na życie. Ta-
ekwondo trenuję od 1990 r. Ktoś 
młody, kto zaczyna ze sztukami wal-
ki, myśli, że trzeba walczyć i  walczyć. 
A po latach trenowania okazuje się, że 
na ulicy nie trzeba zbyt często się bić. 
Motywacja, że trzeba być gotowym 

na niebezpieczną sytuację schodzi na 
drugi plan, są inne priorytety – zdro-
wie, sprawność. Zamiast ustawiać 
trening pod życie, ustawiasz życie pod 
trening. Ale to jest pasja, trzeba lubić to 
robić, bo nikt cię nie przymusi do pój-
ścia na trening. W sportach walki jest 
wiele bólu i trzeba być na to gotowym. 
Nie jestem masochistą, przeciwnie – 
nauczam uczniów unikania trafień 
i bezpośrednich konfrontacji.

– Taekwondo jako sport to nie tylko 
walka.

– Taekwondo to walka sterowa-
na, samoobrona, walka sportowa, 

rozbijanie przedmiotów i  poom-
se, czyli formy i  układy techniczne, 
które uwielbiam robić. Taekwondo 
w  dosłownym tłumaczeniu oznacza 
drogę nogi i  ręki, w  tej kolejności, 
dlatego preferowane są techniki noż-
ne. Jest w  tej chwili mocny podział 
w  taekwondo. Organizacja World 
Taekwondo stawia nacisk na wersję 
sportową, walkę. Jest ona najbar-
dziej znana na świecie, jest oficjalną 
dyscypliną na olimpiadzie. Jednakże 
dużo technik w  niej jest zakazane, 
można tylko kopać od pasa wzwyż, 
a  w  samoobronie już nie ma takich 
ograniczeń. W wersji sportowej liczy 
się wynik, walka z  przeciwnikiem, 
a  w  poomse – człowiek i  jego spraw-
ność, walka z samym sobą.

– Pana początki ze sztukami walki?
– Od zawsze byłem mały, słaby, 

w  swojej opinii nie nadawałem się 
do sportu typu karate. Zaczynałem 
w  1983 r. od judo, które okazało się 
jeszcze bardziej fizyczne od kara-
te. Później było japońskie jiu-jitsu, 
kickboxing i wiele innych sztuk wal-
ki. Szukałem swojego stylu. Z  po-
wodu moich mniejszych gabarytów 
starałem się trzymać przeciwników 
na dystans. Do tego dobre są nogi. 
Przypadkowo spotkałem kolegę, 
który ćwiczył taekwondo w okolicy 
Śremu. Skontaktował mnie ze swo-
im trenerem i  tak zaczęła się moja 
przygoda u  Leszka Twardowskie-
go. Pan Leszek nas skontaktował 
z  koreańskim mistrzem Byung-Ku 
Jungiem, który wtedy miał 7 Dan. 
Miałem szczęście w  życiu, bo od 
początku trenowali mnie koreań-
scy mistrzowie. Przekazywano mi 
taekwondo tradycyjne, jako sztukę 
w  sztuce, doskonalenia samego sie-
bie. Teraz współpracuję z  mistrzem 
Pyo Rak-Sun, posiadaczem 9 Dan. 
Fantastyczny człowiek, przyjaciel 
dla chcących trenować. Był w  Su-
chym Lesie w  2010 r., na między-

narodowym seminarium pod pa-
tronatem wójta Grzegorza Wojtery. 
A  w  ubiegłym roku mistrz odwie-
dził nas niespodziewanie, podczas 
treningu wszedł na salę, zaskoczył 
uczniów. W  gminie działam od 
2003-2004 r., w  2015 r. zarejestro-
waliśmy Sucholeskie Stowarzysze-
nie Taekwondo Instytut Masters. 
Współpracujemy z gminą.

– Jak rozpocząć przygodę z taekwondo?
– Przede wszystkim trzeba zacząć. 

Zajęcia prowadzę w  sali gimna-
stycznej w  Szkole Podstawowej Nr 
1 w  Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 
15.  Wystarczy zabrać ze sobą długie 
spodnie dresowe, koszulkę z  krót-
kim rękawem i  pozytywną energię. 
Przyjdź poćwicz i  sama/sam zdecy-
duj – pierwsze zajęcia gratis. Najle-
piej w poniedziałek i czwartek o godz. 
18.00 – grupa dziecięca, godz. 19.00 

– młodzież i dorośli.
– Rady dla rodziców, którzy chcą wy-

słać dzieci na treningi?
– Od niedawna modne są sporty 

MM A, brazylijskie jiu-jitsu. Nie cza-
rujmy się, oni są o wiele skuteczniejsi. 
Trenują, żeby zrobić przeciwnikowi 
krzywdę. Widzimy filmy, gdzie za-
wodnicy biją nieprzytomnego rywala 
dopóki nie wkroczy sędzia. Ale czy 
chcemy tak wychowywać dzieci? Na 
naszych treningach nastawiamy się 
przede wszystkim na naukę uników 
przed atakiem a  nie sam atak. Ta-
ekwondo jest dużo bezpieczniejsze, 
głowa podczas treningów chroniona 
jest specjalnym kaskiem.

Podczas treningów staram się 
przede wszystkim oprócz nauki 
technik taekwondo stawiać duży na-
cisk na ćwiczenia ogólnorozwojowe 
podnoszące sprawność wśród dzieci 
i młodzieży.

– Kolejne plusy nauki taekwondo?
– To jest praca nad sobą. Wspoma-

ga koncentrację, kontrolę oddechu, 
opanowanie myśli – po treningu 
trzeba przemyśleć, co się dobrze zro-
biło, a  co źle. Jest to również dobry 
sposób na wyrobienie w  sobie samo-
dyscypliny, cierpliwości i  zdrowego 
współzawodnictwa.

– Czy po tylu latach treningów ma 
Pan jeszcze jakieś sportowe marze-
nia? Czym jest dla Pana sportowa 
pasja?

– Zawsze mówię uczniom, że mają 
się tym bawić, a  nie planować, że 
zostaną mistrzami Polski. Owszem, 
miałem pod opieką wielu mistrzów 
Polski, sam też osiągnąłem sportowe 
mistrzostwo. Ale dziś dostanę medal, 
a jutro to już historia, trzeba iść dalej. 
Jestem wdzięczny gminie Suchy Las, 
że możemy korzystać z  sali gimna-

Tkanka, która zazwyczaj wyście-
ła macicę, rozwija się w  innych czę-
ściach ciała, takich jak jajniki, jajowody, 
pochwa, mięsień macicy, otrzewna 
i  inne. Struktury te są nadal aktyw-
ne wydzielniczo i  reagują na zmiany 
hormonalne zachodzące w cyklu mie-
siączkowym wywołując w organizmie 
przewlekłą reakcję zapalną.

Nasilone bóle
Chorobie mogą towarzyszyć ob-

jawy takie jak nasilone bóle menstru-
acyjne, ale mogą być to także bóle 
o charakterze ciągłym, bóle w okolicy 
krzyżowej, bolesność przy współżyciu, 
oddawaniu moczu lub stolca.

Dolegliwości bólowe często są 
bardzo silne i  utrudniają codzienną 
aktywność. Nieleczona endometrioza 
może prowadzić do niepłodności. Są 
to objawy nieswoiste, dlatego ważne 
jest przeprowadzenie badań pod ką-

tem występowania w  endometrium 
pacjentek podwyższonej ekspresji 
genu FUT4, która wskazuje na wystę-
powanie endometriozy. 

Diagnoza endometriozy to długi 
i  wieloetapowy proces, który obejmu-
je dokładny wywiad, badanie gineko-
logiczne, badanie ultrasonograficzne 
oraz inne konieczne badania.

Test EndoRNA służy ilościowe-
mu oznaczeniu względnego poziomu 
ekspresji genu FUT4 – markera endo-
metriozy – w odniesieniu do ekspresji 
genu referencyjnego GAPDH, w  ma-
teriale pobranym z  endometrium 
macicy w  fazie wydzielniczej cyklu 
menstruacyjnego, w  podejrzeniu wy-
stępowania endometriozy.

Wynik testu wspiera lekarza w  dal-
szej diagnostyce oraz w  decyzji o  wy-
borze terapii. Pacjentki z  endometrio-
zą częściej obciążone są chorobami 
współistniejącymi, takimi jak rak piersi 

lub rak jajnika, chorobami autoimmu-
nologicznymi lub podwyższonym ry-
zykiem chorób sercowo naczyniowych.

Endometrioza co roku diagnozo-
wana jest u coraz szerszej rzeszy kobiet, 
a przyczyny i czynniki ryzyka jej rozwo-
ju nie są wciąż w pełni poznane. Warto 
obserwować swoje ciało i w razie obaw 
lub wątpliwości jak najszybciej skorzy-
stać z pomocy lekarza specjalisty.

Czynniki ryzyka
Istnieje kilka czynników, które 

mogą zwiększyć ryzyko zachorowania 
na endometriozę. Należą do nich obfi-
te miesiączki, niska masa ciała, starze-
nie się, spożywanie alkoholu, pierwsza 
menstruacja w młodym wieku, późne 
macierzyństwo, endometrioza w  wy-
wiadzie rodzinnym.

Wpływ endometriozy na płodność 
zależy od stopnia zaawansowania 
choroby. Około 35 proc. pacjentek 
mających problemy z zajściem w ciążę 
ma już zdiagnozowaną endometriozę, 
podejrzenie endometriozy lub rozpo-
znaje się u nich to schorzenie podczas 
diagnostyki przyczyn niepłodności.
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Taekwondo – mój sposób na życie
Z Maciejem Kowalakiem, polskim mistrzem taekwondo, 
mieszkańcem Złotkowa, rozmawialiśmy w Bistro Gajowa 12, 
w gmachu Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej. Mojemu 
rozmówcy bardzo przypadło do gustu gnocchi ze szpinakiem.

WYWIAD / ZDROWIE

Maciej Kowalak zajął pierwsze miejsce w mistrzostwach Polski w 2017 r.

Maciej Kowalak podczas Pucharu Centrum Kultury Ambasady Korei

Endometrioza – innowacyjny test wy-
krywający endometiozę - EndoRNA
Endometrioza jest bardzo częstą (ok. 10 proc. populacji 
kobiet w wieku rozrodczym),  hormonalnie zależną prze-
wlekłą chorobą układu rozrodczego kobiety związaną 
z obecnością ognisk tkanki endometrialnej (przypominają-
cej błonę śluzową macicy) poza jamą macicy.

stycznej, ale chciałbym mieć własną 
salę i  nie martwić się, że wchodzę 
o 16.00 i muszę wyjść o 17.00, bo ktoś 
inny ma zajęcia. No i  pewnie chciał-
bym jeszcze coś wygrać!

– Z czego jest Pan najbardziej dumny?
– Z  uczniów, ich dokonań. Nie 

jestem zadowolony ze swoich do-
konań, taki charakter, zawsze mam 
niedosyt. Jestem też dumny z  syna, 
który m.in. zdobył brązow y medal 
na mistrzostwach Polski w  konku-
rencjach technicznych.

– Inni członkowie rodziny też trenują?
– Żona kiedyś uprawiała taekwon-

do, nawet w  ósmym miesiącu ciąży, 
oczywiście wykonywała tylko te ćwi-
czenia, które była w stanie. 

– Czy trenować można do późnej 
starości?

– Z wiekiem muszę nawet więcej 
trenować, aby utrzymać poziom. 
Ciężka praca fizyczna też nie poma-
ga, po ośmiu godzinach człowiek 
ma mało sił . Z drugiej strony utrzy-
my wanie sprawności fizycznej 
pomaga spowolnić starzenie. Tre-
nuję, biorę udział w zawodach i nie 
przestanę, dopóki zdrowie pozwoli. 
Chcę promować taekwondo, a  tak-
że naszą gminę na arenie międzyna-
rodowej.

Rozmawiał Jonasz Papuga

Nasz dziennikarz i bohater wywiadu przy obiedzie w restauracji Gajowa 12

Podsumowanie osiągnięć 
Macieja Kowalaka z 2022 r.

Maciej Kowalak z uczniem Mariuszem Wawrzyniakiem i mistrzem Pyo Rak Sun

Oficjalnie wręczenie certyfikatu na 6 Dan
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wej, poszukać pewnej dywersyfikacji? 
– podsunęła.

– Rozumiem panią jako radną 
z osiedla Grzybowego – pokiwał głową 
wójt. – Ale patrząc na gminę globalnie, 
nie mogę się z  panią zgodzić. – Dla-
czego mają uciążliwości przejmować 
mieszkańcy ulicy Brzozowej? – py-
tał. – Odwrócę sytuację: mieszkaniec 
Grzybowego, stojąc w  korku na Obor-
nickiej, też mógłby szukać skrótu przez 
Topolową i  Brzozową do Złotnickiej 

– wskazał.
Sołtys Jelonka Andrzej Bartkowiak 

zwrócił uwagę, że droga akcesyjna 
będzie dwukierunkowa tak czy owak, 
z uwagi na część usługową.

– Szkoda, że wcześniej nie mieliśmy 
możliwości przedyskutowania propozy-
cji, ale gdybyśmy tę propozycję przyjęli, 
mielibyśmy bypass między Obornicką 
a Złotnicką – zauważył. – Rzadko mi się 
zdarza nie zgadzać z panią radną Koźlic-
ką, ale to rozwiązuje problemy.

– Idealnych rozwiązań nigdy nie bę-
dzie... – powiedziała z wahaniem radna 
Anna Ankiewicz.

– A  gdyby zostawić taki układ, jaki 
jest w  tej chwili? – zastanawiał się rad-
ny Dudkiewicz.

Złotkowskie picie herbaty
Przystąpiono do głosowania. Za po-

prawką zagłosowały tylko dwie osoby: 
Wiesława Prycińska i  Robert Rozwa-
dowski. Przeciwko było aż dziewięcio-
ro rajców. Wstrzymały się radne Anna 
Ankiewicz i Joanna Radzięda. Wniosek 
nie przeszedł. 

Kolejny punkt również dotyczył 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego – tym razem dla części 
południowo-wschodniej Złotkowa (re-
jonu Obornickiej i Żytniej).

– W tej sprawie odbyło się spotkanie 
z  mieszkańcami, bardzo spokojne, me-
rytoryczne – zabrał głos radny Michał 
Przybylski. – Rozmawiano o  rozma-
itych uciążliwościach, m.in. zapacho-
wych, związanych z inwestycją. Podkre-
ślano, że brak w tej kwestii norm. 

– Bardzo proszę państwa o  zaak-
ceptowanie tej zmiany, a ja obiecuję, że 
zorganizuję spotkanie z  inwestorem, 
z firmą Herbapol, na etapie, na którym 
inwestor uzna to za właściwe – apelo-
wał wójt Wojtera. – Proszę spojrzeć na 
to jak na szansę rozwoju dla gminy, któ-
ra może rozpocząć współpracę z  dużą 
firmą o krajowej renomie.

– Czy jest ryzyko, że mieszkańcy 
będą mieli roszczenia z powodu utraty 
wartości gruntów? – zaniepokoiła się 
radna Radzięda.

– To zależy od tego, co w  planie się 
znajdzie – zastrzegł wójt Wojtera. – Ale 
na podstawie tego, co ustaliliśmy z  za-

rządem firmy, nie ma takiego ryzyka – 
uspokajał.

– Obawy mieszkańców wynikają 
z  tego, że mają tam już jedną firmę 
transportową – zauważyła radna Jo-
anna Pągowska. – Ostatnio nawet kie-
rowca rozmawiał przez telefon i prawie 
zmiótł idącego chodnikiem pieszego... 

– zawiesiła głos.
Ostatecznie jedenaście osób zagło-

sowało za planem, a wstrzymali się tyl-
ko radni Michał Przybylski i Grzegorz 
Słowiński.

Nadszedł czas na głosowanie nad 
uchwałą w  sprawie uchwały zmienia-
jącej uchwałę budżetową na 2023 r. Tu 
nie było wątpliwości – Wysoka Rada 
jednomyślnie zadecydowała, że zmia-
na jest potrzebna.

Tak samo było w  przypadku zmia-
ny Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej na lata 2023-2041 – i  tym razem 
uchwałę przyjęto jednomyślnie.

Jednomyślnie głosowano także 
za uchwałą w  sprawie modernizacji 
oświetlenia ulicznego w  miejscowości 
Złotniki, a także za uchwałą zmieniają-
ca uchwałę w sprawie Programu pobu-
dzania aktywności obywatelskiej. 

Zaraz potem zajęto się uchwałą 
w sprawie pomnika przyrody „Głaz Bo-
gusławskiego”.

Nowy klub radnych
Przy tej okazji radny Krzysztof Łącz-

kowski odczytał historyczny tekst na te-
mat powstania wielkopolskiego i kamie-
nia Bogusławskiego w  Glinnie. A  przy 
okazji poprawił błąd w tymże tekście.

– Chciałbym zauważyć, że w owym 
czasie w Wielkopolsce nie było wojska 
polskiego, było wojsko wielkopolskie!

Po tym wykładzie Wysoka Rada 
jednomyślnie zdecydowała o przyjęciu 
uchwały. W dalszej kolejności przyjęto, 
także jednomyślnie, kolejne uchwały 
w  sprawie kolejnych pomników przy-
rody. Tym razem były to dęby w  Bie-
drusku i Złotkowie.  

I  na tym się zakończyła uchwało-
dawcza część sesji. W  dalszej kolejno-
ści wójt Grzegorz Wojtera przedstawił 
informacje. Wspomniał m.in. o  prze-
targu na budowę parku za kościołem, 
a  także o  projekcie boiska w  Złotni-
kach. 

– Zrezygnowaliśmy z poliuretanu na 
rzecz niskiej, sztucznej trawy – zdradził.

Przewodniczący Radosław Bana-
szak w  ramach informacji poinformo-
wał m.in. o  wpłynięciu petycji od sto-
warzyszenia przedsiębiorców, a  także 
o  powołaniu klubu radnych Gmina 
Obywatelska Suchy Las.

– Przewodniczącą klubu jest Joanna 
Pągowska, a członkiniami i członkami 
Iwona Koźlicka, Radosław Banaszak, 

Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łącz-
kowski i Tomasz Sztolcman – odczytał 
listę przewodniczący Banaszak.

W  ramach informacji przewod-
niczących komisji stałych głos zabrał 
m.in. wiceprzewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Michał Przybylski, który 
wspomniał m.in. o  tym, że komisja 
pełną parą pracuje nad kwestią absolu-
torium dla wójta. Zakończyła już nato-
miast prace w sprawie kontroli budowy 
świetlicy w Złotnikach Wsi.

W  ramach wolnych głosów i  wnio-
sków jako pierwszy głos zabrał radny 
Radosław Banaszak, który poruszył 
kwestię ubytków wody na zalewie 
w Biedrusku.

Z  kolei radna Anna Ankiewicz za-
pytała o drogę rowerową wzdłuż ulicy 
Obornickiej.

– Bo nie wspomniał pan wójt, albo 
nie dosłyszałam – zauważyła. – Czy 
coś się dzieje w tej kwestii?

– Nie wspomniałem, bo nie wyda-
rzyło się nic aż tak spektakularnego – 
tłumaczył wójt.

– A  przy okazji chciałabym podzię-
kować wszystkim za obecność na wy-
darzeniu z  okazji jubileuszu osiedla 
Suchy Las-Wschód – dodała radna 
Ankiewicz. 

Ksiądz dzwonić nie musiał
Radna Wiesława Prycińska zauwa-

żyła, że koło cmentarza pojawiło się 
ogrodzenie.

– Czy to oznacza, że cmentarz bę-
dzie powiększany? – dopytywała. – 
I co z przystankiem koło cmentarza?

– Przystanek musiał być przesunięty, 
bo wkroczył na teren miejski – przypo-
mniał wójt. – Musieliśmy też wyzna-
czyć nawrotkę dla autobusu, bo nie ma 
czegoś takiego jak cofanie autobusu. 
Uzgodniliśmy już z  księdzem probosz-
czem z  Podolan, że autobus będzie na-
wracał na terenie kościelnego parkingu. 
Ksiądz jest zadowolony, ale musimy 
jeszcze uzgodnić z  władzami Poznania 
przejazd autobusu przez teren miasta. 
A w Poznaniu jest specjalny zespół, który 
zbiera się raz na kwartał...

Włodarz dodał, że władze gminy 
odnotowały fakt, że ksiądz proboszcz 
ogrodził swój cmentarz.

– Jest to jednak teren Poznania, 
a ksiądz do nas nie dzwonił, ani nas nie 
pytał – rozłożył ręce. – Bo po prostu ro-
bić tego nie musiał – skonstatował.

Przy okazji wójt poinformował, że 
Damian Torba został kierownikiem 
Referatu Komunalnego. 

Sołtys Jelonka Andrzej Bartkowiak 
spytał radnego Jarosława Dudkiewicza, 
co zyskali mieszkańcy osiedla Grzybo-
wego przez to, że nie przyjęto miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego dla Jelonka.

Radny Michał Przybylski wspo-
mniał o  szajce kradnącej koła samo-
chodowe.

– Wiem o  dwóch przypadkach, ze 
Złotnik i  wschodniej części Suchego 
Lasu – wyjawił. – Sprawcy są bezczelni, 
nie kryją twarzy, służby policyjne do-
stają nagrania z monitoringu, ale nic się 
nie dzieje...

– Ja bym prosił, żeby w  różnego 
rodzaju publikacjach nie używać sfor-
mułowania „wójt planuje osiedle razem 
z  deweloperem” – zmienił temat wójt 
Wojtera. – Sami państwo wiecie jak 
społeczeństwo reaguje na takie sfor-
mułowania, a  poza tym przypisujecie 
państwo urzędowi sprawczość, której 
ten nie ma.

Radny Robert Rozwadowski poin-
formował, że akurat w dniu sesji otwar-
ty został psi wybieg.

– Byłem tam ze swoim psem, a po mi-
nucie pojawił się inny psiarz, czyli zainte-
resowanie jest – cieszył się. – Ktoś z sali 
pyta, czy będą kwiaty, nie, kwiatów nie 
będzie, ale może będzie jakaś szarfa, bo 
oficjalne otwarcie dopiero 1 lipca, czyli 
w Dzień Psa – uśmiechnął się.

Krzysztof Ulanowski

Z SESJI RADY GMINY Z SESJI RADY GMINY
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Pomnikowe dęby szumią 
o wielkopolskim wojsku
Nadzwyczajna sesja Rady Gminy Suchy Las poświęcona 
była m.in. dotacjom na remonty zabytków w gminie. Kilka 
dni później miała miejsce sesja zwyczajna, w trakcie któ-
rej rozmawiano m.in. o drodze akcesyjnej, herbacianych 
zapachach, pomnikach przyrody, cmentarnym ogrodzeniu 
i szarfie dla psa.

Przyczyną zwalania sesji nadzwy-
czajnej była konieczność pożyczenia 
OSP w  Suchym Lesie pieniędzy na 
zakup dofinansowanego ze środków 
pozabudżetowych samochodu. Sesja 
zaczęła się od głosowania nad zmia-
nami budżetowymi dotyczącymi 
zakupu tegoż auta, a  potem zajęto się 
zwiększeniem kwoty dotacji na zabyt-
ki o 20 tys. zł. 

Dziewięcioro radnych w  kwestii 
zabytków zagłosowało za, a  wstrzy-
mało się pięć osób: Anna Ankiewicz, 
Maciej Jankowiak, Wiesława Pryciń-
ska, Joanna Radzięda i Robert Rozwa-
dowski. Tym samym wniosek przyjęto. 
Uchwałę z  tą poprawką przyjęto już 
jednomyślnie. 

Pod złotą gwiazdą
W  dalszej kolejności głosowano 

nad przyznaniem dotacji na remon-
ty kolejnych obiektów. Na pierwszy 
ogień poszła przebudowa golęczew-
skiej obory na budynek mieszkalny. 
Potem głosowano m.in. nad dotacją 
na remont kapitalny budynku daw-
nego zajazdu „Pod złotą gwiazdą” 
w Golęczewie, na rewaloryzację parku 
dworskiego w  Chludowie czy też na 
odtworzenie i  wyeksponowanie ory-

ginalnych elementów parku i  ogrodu 
przy kasynie w  Biedrusku. Przy oka-
zji samorządowcy wyjaśnili sobie, że 
słowo „rewaloryzacja” jest prawidłowe 
i w tym kontekście oznacza z grubsza 
to samo, co rewitalizacja.

W  większości przypadków Wy-
soka Rada głosowała jednomyślnie, 
czasem tylko wstrzymywała się radna 
Joanna Radzięda.

Po tej serii głosowań głos zabrał 
wójt Grzegorz Wojtera, który przed-
stawił informacje. Gospodarz gminy 
wspomniał m.in. o  budowie ulic Krę-
tej i Kwiatowej w Golęczewie. 

– Zakończono też inwestycję pod 
nazwą „budowa Świetlicy Wiejskiej 
w Złotnikach Wsi”, a obiekt został od-
dany do użytkowania – kontynuował 
włodarz. – Ponadto w  Zielątkowie 
trwa budowa ulic Pogodnej i Słonecz-
nej. Trwa też wybór firmy, która zaj-
muje się oznakowaniem poziomym 
ulic, placów i  parkingów publicznych. 
Mamy w tej chwili cztery oferty. 

Wójt dodał, że przetarg na budowę 
skateparku przy ulicy Szkółkarskiej 
będzie musiał poczekać prawdopo-
dobnie do przyszłego miesiąca – wy-
maga on bowiem korekty.

W  ramach informacji przewod-

niczącego Rady Gminy usłyszeliśmy 
m.in. krótkie streszczenie batalii 
o zmianę organizacji ruchu na osiedlu 
Złotniki – chodzi tu o  postulowany 
zakaz poruszania się samochodów 
ciężarowych o masie powyżej 12 ton. 

W  ramach informacji przewod-
niczących poszczególnych komisji 
stałych, głos jako pierwsza zabrała 
radna Joanna Pągowska z  komisji bu-
dżetowej, która powiedziała krótko, 
że rzeczona komisja przygotowała 
projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Po-
zostali przewodniczący w  większości 
poinformowali tylko, że ich komisje 
od zakończenia poprzedniej sesji nie 
zdążyły jeszcze obradować.

Woda dobrem podstawowym
W ramach wolnych głosów i wnio-

sków głos zabrał m.in. radny Michał 
Przybylski, który zapytał, czy budowę 
wodociągu przy ulicy Olchowej moż-
na wyodrębnić z  zadania „Budowa 
ulic”. Chodzi o to, że sprawa się ślima-
czy, ludzie wybudowali sobie domy, 
a nie mogą się wprowadzić, dopóki nie 
mają wody.

– Woda to jest dobro podstawo-
we, to nie powinno tak długo trwać – 
zwrócił uwagę radny. 

– To wszystko wynika z procedury, 
która warunkuje wszystko i  trudno 
coś przyspieszyć – rozłożył ręce wójt 
Wojtera. – To trochę jak ze sprawą 
skateparku. Natomiast zgadzam się, 
że trzeba zrobić wszystko, żeby woda 
popłynęła. Znajdziemy sposób. Na 
najbliższej sesji powiem, jak to zrobi-
my – zapewnił.

Radna Anna Ankiewicz zwró-
ciła uwagę na to, że krzewy rosnące 
wzdłuż ulicy wchodzą w  przestrzeń 
jezdną i  uszkadzają przejeżdżające 
samochody. 

– Kwestię pobocza zgłoszę do Refe-
ratu Komunalnego – obiecał wójt.

Radny Zbigniew Hącia wrócił do 
potrzeby ucywilizowania ulicy Ła-
giewnickiej.

– Bo w  ładnych butach lepiej tam 
nie wchodzić – przestrzegł.

– Jeżeli chodzi o Łagiewnicką, moż-
na pańskie argumenty wykorzystać 
we wniosku do budżetu na przyszły 
rok – podsunął wójt.

Już pod sam koniec sesji radna 
Anna Ankiewicz wyjawiła, że ogląda-
ła projekt ulic Linkowskiego i  Jaśmi-
nowej.

– Mam ogromną prośbę, by 
uwzględnić tam ścieżkę rowerową, bo 
to fajny skrót dla jadących w jedną stro-
nę do szkoły, a w drugą na pumptrack – 
przedstawiła argumenty. – Wystarczy 
jeden chodnik zamienić na drogę ro-
werową – wskazała rozwiązanie. 

Kwiaty dla burmistrzyni
Już kilka dni później Wysoka Rada 

zebrała się ponownie, tym razem na 
zwykłej, majowej sesji. Na wstępie 
przewodniczący rady Radosław Bana-
szak podziękował dwojgu odchodzą-
cym urzędnikom: kierownik Justynie 
Radomskiej z  Referatu Komunalnego 
Urzędu Gminy i zastępcy wójta Marci-
nowi Bulińskiemu. Jak wiadomo, Justy-
na Radomska wybrana została burmi-
strzynią Murowanej Gośliny, a Marcin 
Buliński został jej zastępcą.

Oboje otrzymali od przewodni-
czącego rady i  jego zastępcy piękne 
bukiety kwiatów. Oboje zapewnili, 
że dobrze wspominają czas pracy 
w  Suchym Lesie i  jednocześnie za-
prosili zgromadzonych do Murowa-
nej Gośliny.

Po tej miłej, choć krótkiej uroczy-
stości rozpoczęła się właściwa część 
sesji. Na początku wójt Grzegorz Woj-
tera złożył projekt uchwały w  sprawie 
zmian w  miejscowym planie zagospo-
darowania przestrzennego dla Jelonka, 
rejonu ulic Sosnowej i Złotnickiej. 

Ośmioro radnych zagłosowało za 
dopisaniem tego punktu do porządku 
sesji, przeciwko głosowała radna Iwo-
na Koźlicka, wstrzymali się Jarosław 
Dudkiewicz, Joanna Pągowska, Mi-
chał Przybylski i  Grzegorz Słowiński. 
Tym samym projekt stał się kolejnym 
punktem porządku sesji.

Chwilę później przyjęto protokół 
z  sesji marcowej. Tym razem głosowa-
no jednomyślnie. 

Zaraz potem rozpoczęto dyskusję 
na temat wspomnianego wyżej planu 
dla Jelonka. Głos ponownie zabrał wójt 
Wojtera.

– Doszliśmy do wniosku, że najlep-
szą obsługą komunikacyjną będzie 
droga akcesyjna przy ulicy Złotnickiej 

– wyjaśnił włodarz.
– A  gdybyśmy tego projektu nie 

przyjęli, to co? – drążył przewodniczą-
cy Banaszak.

– W  tej sytuacji jutro musiałbym 
zarządzeniem rozstrzygnąć uwagi do 
planu – krótko odpowiedział wójt.

– Radni ze Złotnik i Jelonka bardzo 
się nad tym w  ostatnim czasie pochy-
lali – wyjawił Jarosław Dudkiewicz. 

– Myślę, że propozycje rozwiązań ge-
neralnie są dobre. Ale jak rozumiem, 
cały ruch będzie skierowany przez uli-
cę Sosnową, a droga akcesyjna stałaby 
się chyba dwukierunkowa? – upew-
niał się.

– Nie mamy żadnej pewności, że 
starostwo wyrazi zgodę, żeby prze-
budować drogę akcesyjną – zwróciła 
uwagę Iwona Koźlicka. – Co, jeśli nie 
wyrazi? – niepokoiła się. – Może dać 
możliwość przejazdu do ulicy Brzozo-
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Wójt Grzegorz Wojtera podkreślał, że 
współpraca z Herbapolem to szansa dla gminy

Radna Anna Ankiewicz 
podziękowała wszystkim 
obecnym na jubileuszu jej osiedla

Radny Michał Przybylski zaznaczył, 
że woda jest dobrem podstawowym

Radna Joanna Pągowska opowiadała  
o kierowcy, który omal nie 
rozjechał pieszego

Wątpliwości odnośnie rozwiązań 
komunikacyjnych miał też radny Jarosław 

Dudkiewicz, również z Grzybowego

Radna Iwona Koźlicka oceniła 
propozycje komunikacyjne z punktu 

widzenia mieszkanki os. Grzybowego

Sołtys Andrzej Bartkowiak pytał ze 
smutkiem, jaką korzyść mają mieszkańcy 

Grzybowego z odrzucenia planu
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– Jest nam bardzo miło, jeste-
śmy w  lekkim szoku, w  ogóle się nie 
spodziewaliśmy. Reprezentujemy 
Wielkopolskę na turniejach, a razem 
tańczymy od grudnia, czyli niespeł-
na pół roku – pełni emocji są Alicja 
Matecki i  Krystian Baryczka ze 
szkoły tanecznej Dance Imperium 
w  Poznaniu, zwycięzcy Pucharu im. 
Stanisława Jawora przyznawanej dla 
najlepszej pary z  Wielkopolski w  ka-
tegorii 16+ Open.

– Bardzo mi się podobało. 
Wszystko od początku do końca 
mnie urzek ło. Przede wszystkim 
przepiękne stroje i  kondycja za-
wodników, byłam pod ogromnym 
wrażeniem tego wspaniałego wido-
wiska – tak skomentowała zawody 
sołtyska Złotnik Wsi Ewa Korek. – 
Coś wspaniałego, coś przepięknego 
oglądać takie zawody na ży wo, po-
lecam każdemu, kto ma możliwość 
uczestnictwa w  takim w ydarzeniu. 
Z  całą pewnością nie zmarnujecie 
czasu – dodała. – Jestem też pełna 
uznania dla w ysokich umiejętności 
tanecznych poszczególnych par – 
podsumowała.

– Turniej tańca towarzyskiego 
w  naszej gminie to wspaniałe wyda-
rzenie, które ma już swoją wielolet-
nią tradycję i  wpisało się na stałe do 
kalendarza ważnych wydarzeń arty-
stycznych. Turniej to nie tylko piękny 
taniec ale i świetna muzyka, oryginal-
ne kolorowe przepiękne stroje i mnó-
stwo emocji – wymienia Małgorzata 
Salwa-Haibach, była przewodnicząca 
Rady Gminy. – Jestem pełna podzi-
wu dla umiejętności tancerzy i tych 
młodszych, i  tych starszych, niesa-
mowite ile wkładają pracy w pasję! 

Pani Małgorzata dodaje, że at-
mosfera konkursu udzieliła się rów-
nież i oglądającym.

– Mieliśmy z  mężem fawory-
tów, ale nasze przewidywania tylko 
częściowo pokryły się z  werdyktem 
jurorów. Niemniej wszystkie pary za-
prezentowały się wspaniale, zasługują 
na najwyższe uznanie! To był piękny 
wieczór, pełen wrażeń muzycznych 
i  estetycznych, w  przemiłym towa-
rzystwie redaktor Agnieszki Łęckiej 
i  Macieja Łuczkowskiego oraz Ewy 
i Stasia Korek! 

Jonasz Papuga

WYDARZENIA

Suchy Las pełen 
tanecznych gwiazd
Pełna gracji i wybitnych tancerzy – tak można opisać już 43. 
edycję Turnieju Sportowego Tańca Towarzyskiego „Wiosna 
2023” organizowanego przez Szkołę Tańca JAWOR i Klub 
Taneczny DZIUPLA przy współpracy Polskiego Towarzystwa 
Tanecznego i Zarządu Okręgu Wielkopolskiego PTT.

Pod koniec maja na Hali Sporto-
wej GOS w Suchym Lesie od samego 
rana odbywały się zawody taneczne 
w  tańcach standardowych i  latyno-
amerykańskich w kategoriach dziecię-
cych, młodzieżowych i dla dorosłych.

– Poziom umiejętności tancerzy 
polskich zwiększa się z  roku na rok, 
a  do nas przyjechały pary na bardzo 
dobrym poziomie. To wspaniałe 
uczucie, gdy tancerze powracają, aby 
uczestniczyć w  kolejnych edycjach 
turnieju, to duża motywacja, aby za-
wody organizować dalej. Cieszę się, że 
kontynuuję pracę mojego męża Stani-
sława Jawora – mówiła organizatorka 
wydarzenia Barbara Jawor. 

Turniej WIOSNA jest drugim pod 
względem ciągłości polskim turnie-
jem tanecznym.

Do tanga trzeba dwojga
Około 200 par i  solistek oraz so-

listów wystąpiło na parkiecie przez 
cały dzień zawodów, a obecnych było 
13 klubów tanecznych. Jak zawsze 
w  turniejach tego typu, był podział 

na tańce standardowe (walc angielski, 
tango, walc wiedeński, foxtrot i  qu-
ickstep) i  na tańce latynoamerykań-
skie (samba, cha-cha, rumba, paso 
doble i jive).

W  przerwach można było zoba-
czyć występy tańca hip-hop Skillart 
Dance Studio z Poznania, a także tan-
go argentino w  wykonaniu wirtuoza 
tego tańca i  właściciela szkoły tańca 
Oscar Dance Grzegorza Kałmuczaka 
wraz z jego partnerką taneczną Domi-
niką Jasik.

– Bardzo się cieszymy, że kolejny 
raz w  Suchym Lesie może rozkwitać 
ta wspaniała taneczna energia. Jestem 
przekonany, że dobijemy w  Suchym 
Lesie do goszczenia dwudziestu edycji 
turnieju – wydarzenie otwierał wójt 
Grzegorz Wojtera, który po raz kolejny 
objął wydarzenie swoim patronatem. 

To już osiemnasta edycja turnieju, 
która odbywa się w Suchym Lesie.

– Martha Graham, wielka ame-
rykańska tancerka powiedziała kie-
dyś: „Wielcy tancerze nie są świetni 
przez swoją technikę, ale są świetni 

przez swoją pasję”. Mam nadzieję, że 
państwo zobaczą tę pasję u  tancerzy 
występujących na turnieju – mówiła 
na otwarciu gali tanecznej prezeska 
Okręgu Wielkopolskiego Polskiego 
Towarzystwa Tanecznego Joanna 
Ziomek.

Sponsorami wydarzenia byli: Dru-
karnia Serikon, Towarzystwo Ubez-
pieczeń Compensa, Przedsiębiorstwo 
Budownictwa Energetycznego EL-
BUD Poznań S.A., GK-Elektro, Joy-
land Factory, Piekarnia i  Cukiernia 
Zagrodnicza, Salon Audi Centrum 
Poznań Ławica, VZ Inwestycje, Ce-
taphil, Twój Ogród Suchy Las, Klub 
Aikido Shin Dojo.

Patronat medialny nad turniejem 
sprawował m.in. nasz „Sucholeski Ma-
gazyn Mieszkańców Gminy”.

Podczas wydarzenia odbyły się 
Mistrzostwa Okręgu Wielkopolskie-
go Polskiego Towarzystwa Tanecz-
nego. W  grupie wiekowej 12-13 lat 
Open (kategoria Junior 1) w  tańcu 
standardowym zwyciężyła para Ka-
rol Jankowiak i Adrianna Zawiślak ze 
Szkoły Tańca M ARGO, a w tańcu la-
tynoamerykańskim zwyciężyła para 
z  tej samej szkoły tanecznej, Jakub 
Zawiślak i Urszula Budzińska. W gru-
pie wiekowej 14-15 lat Open (katego-
ria Junior 2) w tańcu standardowym 
i  w  tańcu latynoamerykańskim po-
dwójną koronę zgarnęła para Marcel 
Świniarski i  Nicola Beze z  Lorenzo 
Szkoły Tańca i Ruchu.

Pojedynek na parkiecie
– Tańczymy ze sobą już ponad trzy 

lata. Występujemy bardzo dużo na 
turniejach, jeździmy co tydzień na za-
wody. Naszą pracą jest pokazać na każ-
dym turnieju profesjonalizm i  zaan-
gażowanie, ponieważ kochamy to, co 
robimy. Na tym turnieju publiczność 
była wspaniała, a  określiłbym nasze 
odczucia dwoma słowami: super za-
bawa – tak podsumował turniej Piotr 
Świątkowski, który wraz z  Oliwią 
Tracz zwyciężył w kategorii 16+ Open 
w tańcu latynoamerykańskim. 

Para ze Szkoły Tańca IGLICA 
z  Wrocławia aktualnie jest wicemi-
strzami świata w  10 Tańcach, a  także 
finalistami wielu międzynarodowych 
turniejów.

– Nasz pierwszy wspólny start 
dwa lata temu był tu w Suchym Lesie 
i  wtedy także zwyciężyliśmy, dobrze 
wspominamy to miejsce – zachwycają 
się Kornelia Kopaczyńska i jej partner 
Vadym Negrebetskyi ze Szkoły Tańca 
Gracja z Zielonej Góry, którzy wygrali 
w  kategorii 16+ Open w  tańcu stan-
dardowym. – Dziś było czuć energię 
od widzów i to było bardzo pomocne, 
ponieważ taniec towarzyski jest dosyć 
intensywny, jeśli chodzi o  wydolność, 
więc potrzebujemy tego wsparcia od 
widowni. Bardzo przyjemnie nam się 
tu tańczy, muzyka piękna, parkiet bar-
dzo duży i  przestrzenny, dzięki temu 
jest gdzie pokazać nasze umiejętności 
i to, co trenujemy.
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Grzegorz Wojtera i komisja sędziowska: Grzegorz Kałmuczak, Anna Jabczyńska, Katarzyna 
Porazik, Joanna Ziomek, Beata Rumin-Gebel, Aleksandra Jelińska, Dominika Jasik.

Barbara Jawor z wnukiem, przedstawiciel  
Elbud Poznań Michał Nowicki.

Tango Argentino  Dominika 
Jasik, Grzegorz Kałmuczak

Kornelia Kopaczyńska i Vadym Negrebetskyi, zwycięzcy w stylu 
standardowym kategoria 16+ Open. Przedstawiciel Salonu Audi 
Centrum Poznań Ławica - Grzegorz Frąszczak wręcza nagrodę.

Na podium zwycięzcy w stylu latynoamerykańskim 
16+ Open: Oliwia Tracz i Piotr Świątkowski

Zespół tańca hip-hop Skillart Dance Studio Poznań

Ewa i Stanisław Korek, Małgorzata Salwa-Haibach, Werner Haibach oraz Maciej Łuczkowski

Stanisław Korek -  przedstawiciel 
firmy GK-Elektro odbiera dyplom  

z podziękowaniem od Barbary Jawor
 Sołtyska Złotnik Wsi Ewa 

Korek i wójt Grzegorz Wojtera

Nasz fotoreporter wraz ze zwycięzcami 
w stylu standardowym 16+ Open,

Kornelią Kopaczyńską  
i Vadymem Negrebetskyim

WYDARZENIA

Członkowie Zarządu Okręgu Wielkopolskiego PTT

Sponsorzy Karolina i Rafał Musiałowicz
Dyrektor TU Compensa Oddział 

w Poznaniu Daniel Surmacz z małżonką
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Podczas krótkiej części oficjalnej 
Wójt Gminy wręczył w  imieniu Dy-
rektor OPS Sylwii Malendowskiej za-

służonym członkom Klubu dyplomy 
za podejmowanie inicjatyw, wielolet-
nie wsparcie, zaangażowanie i pomoc 

na rzecz społeczności senioralnej. 
 Dyplomy otrzymali: Zofia Iwińska, 

Janina Pawlak, Wiesława Klęk-Łabu-
zińska, Zygmunt Jędrzejewski, Ewa 
Stanisławska, Bogdan Harłożyński, 
Krystyna Jurgowiak, Halina Stańczyk, 
Zenon Czaczyk – wyróżnienie, aktu-
alny zarząd, Celina Ossowska – wyróż-
nienie, aktualny zarząd, Grażyna Jawor-
ska – wyróżnienie, aktualny zarząd.

 Nie mogło również zabraknąć 
licznych podziękowań i życzeń, a „Sto 
lat” osobiście zagrał na harmonijce 
wójt Grzegorz Wojtera, za co otrzymał 
gromkie brawa. Po tym krótkim wstę-
pie seniorzy ruszyli na parkiet, by tań-
czyć i bawić się przy muzyce na żywo. 

Klub Seniora „Dębowy Liść” 
w  Suchym Lesie istnieje od marca 
2008 roku. Został powołany przy 
Ośrodku Pomocy Społecznej, który 
nadzoruje i  organizuje jego działal-
ność. Ma on także swoje filie – na 
Osiedlu Grzybowym, w  Chludowie, 
Biedrusku i Złotnikach Osiedlu. 

 – Przybywa osób, które umow-
nie nazywamy seniorami. To są 
ludzie niesamowicie aktywni, kre-
atywni, cały czas odpowiedzialni za 
różne sfery życiowe. Ale  w  pewnym 
momencie pojawia się u  nich chęć 
integracji w  ramach środowiska se-
nioralnego i  naszym obowiązkiem 
jest stworzenie warunków, żeby taka 
integracja mogła nastąpić. W tym na-
szym samorządowym dążeniu do in-
tegracji tego środowiska świetnie się 
sprawdził właśnie model klubu senio-
ra – podkreśla wójt Grzegorz Wojtera.  

 Seniorzy uczęszczający do K lu-
bu Seniora „Dębow y Liść” i jego filii 
mają możliwość korzystania z różno-
rodnych zajęć m.in.: ruchow ych, pla-
stycznych, doszkalających. Uczest-
niczą w  spotkaniach tematycznych, 
okolicznościow ych, kółkach zain-
teresowań czy w ycieczkach. I  co 
bardzo ważne integrują się ze sobą, 
aktywnie i  atrakcyjnie spędzają  
razem czas. 

 

Huczne obchody 15-lecia  
Klubu Seniora „Dębowy Liść”
„Wspieramy się, tańczymy, wspólnie śpiewamy, pomagamy 
jeden drugiemu w trudnych życiowych sytuacjach.  
Te setki godzin spędzone tutaj dają nam napęd i siłę do 
życia, powodują, że upływające dni są lepsze i barwniejsze”. 
W tym roku Klub Seniora „Dębowy Liść” w Suchym Lesie 
obchodzi 15-lecie swojej działalności! I to właśnie z tej 
wyjątkowej okazji, 28 maja, w Hali Gminnego Ośrodka 
Sportu w Suchym Lesie odbyła się zabawa taneczna, 
w której wzięło udział blisko 300 seniorów. 
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SPECJALISTYCZNY 
GABINET STOMATOLOGICZNY

lek. stom.  
Magdalena Osypiuk

Os. Poziomkowe 10a / 1b
tel. 61 652 16 60, 609 450 410

MEDYCYNA ESTETYCZNA
lek. stom.  

Magdalena Osypiuk
Os. Poziomkowe 10a / 1b

tel. 61 652 16 60, 609 450 410
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do zarządu osiedla, gdzie postano-
wiono, że osiedle będzie reprezento-
wane przez dziewięcioosobowy skład. 
10 lat temu tutaj nie było nic, dzisiaj 
cieszymy się świetnym terenem.

Mówczyni przyznała jednocześnie, 
że opinie były różne, czy dzielić Suchy 
Las czy nie. 

– Myślę jednak, że dzisiejsza impre-
za i to, że jesteśmy razem i tak rozwinę-
ła się ta część Suchego Lasu, świadczy 
o  tym, że to była świetna decyzja – 
oceniła. – Mam nadzieję, że kolejne 10 
lat będzie tak samo intensywne i twór-
cze – zakończyła.

Jonasz Papuga

WYDARZENIA / REKLAMA

 Montaż systemów nawadniania  
z wykorzystaniem 
wody opadowej
 Ogrody
 Brukarstwo
 Ogrodzenia, stolarka  
ogrodowa

BRUDNA ROBOTA
Aleksander Zaporowski

506 122 506506 122 506

 Extremalne 
sprzątanie
 Rozbiórki
 Mycie i malowanie 
elewacji
 Remonty 
pomieszczeń

SKŁAD OPAŁU
WARGOWO II 81 
ANDRZEJ LIPKA

Tel. 530-130-159  

- węgiel najwyższej jakości  
   z Polskich Kopalni 
   (dowóz GRATIS powyżej 1 tony do 25 km)

- drewno kominkowe,
- transport drogowy do 25 t,
- usługi rolnicze

www.lipka-wegiel-wargowo.pl

UCZCIWY SPRZEDAWCA  
TO ZAWSZE  

ZADOWOLONY KLIENT

Oferujemy

Maria Lilla Barłoga
Patrycja Barłoga
T: 606-960-977
T: 606-136-818
Plac Nowy Rynek 5
62-002 Suchy Las
www.orto-family.pl

  ORTODONCJA
  BONDING
  CHIRURGIA
  LECZENIE 
ZACHOWAWCZE

Rodzinny jubileusz osiedla 
Suchy Las Wschód
Piknik rodzinny odbył się w drugiej połowie maja. Chętni 
mogli w słoneczny dzień odwiedzić Pumptrack na Tere-
nie Aktywnej Edukacji i Sportu przy ulicy Bogusławskie-
go w Suchym Lesie, by tam uczestniczyć w obchodach 
dziesięciolecia osiedla Suchy Las Wschód. Organizatorzy 
przygotowali wiele atrakcji dla całych rodzin.

Nikt nie mógł narzekać na nudę 
czy przestoje, ponieważ program wy-
darzenia był przepełniony występami, 
konkursami i  przemówieniami. Nad 
całością czuwała renomowana firma 
eventowa „Avangarda”.

Gry i zabawy
Gwiazdami wieczoru byli Jacek 

„Mezo” Mejer z  zoną Werą i  Justyna 
„Ina” Krówczyńska, a  wydarzenie pro-
wadził konferansjer Adrian Krakówka.  
Zebrani mieszkańcy mogli zobaczyć 
na scenie m.in. występy przedszkoli 

„Piraciki”, „Elmo”, „Leśne Ludki”, po-
kaz karate w  wykonaniu Sucholeskie-
go Stowarzyszenia Sportowego FI-
GHTER, występ akrobatyczny Klubu 
Sportowego AKRO FLY i  występy 
taneczne grupy LATINO Dance.

O  aktywną rozrywkę dla dzieci 
pod sceną dbała firma AnimaFlo, 
która przygotowała animacje dla 
najmłodszych. Miało miejsce wiele 
konkursów, chętni mogli sprawdzić 

się na torach przeszkód firmy Giganci 
WipeOut Planet i  wygrać hulajnogę. 
Grupa Bemo zorganizowała konkurs, 
w którym można było wygrać auto na 
weekend, a pasjonaci motoryzacji przy 
okazji mieli okazję umówić się na jaz-
dy próbne lub pooglądać oferowane 
samochody. 

Również Schronisko dla Zwierząt 
w  Skałowie przygotowało dla dzieci 
konkurs, jak i  zapewniło możliwość 
interakcji z  pupilami. O  rozrywkę 
poza sceną dla dzieci i  dorosłych za-
dbały klub sportowy  Fit Athletica, 
klub Her Joy, świetlica Kumploba-
za, pracownia Moja Manufaktura, 
Centrum  Dziecięcych Możliwości, 
a  także Katarzyna Pasiak ze swo-
imi dziełami artystycznymi i  Nasza 
Pszczelarnia z  dużym wyborem arty-
kułów pszczelarskich.

– Dobrzy ludzie, wspaniałe inicjaty-
wy – chwalił  wójt Grzegorz Wojtera, 
wręczając kosz owoców przewodni-
czącej Zarządu Osiedla Annie Ankie-

wicz. – Z okazji jubileuszu chciałbym 
życzyć wszystkim mieszkańcom, 
jak również zarządowi wszystkiego 
najlepszego, dziękując serdecznie za 
wszystko co zrobiliście i robicie do tej 
pory. Życzę kolejnych dziesięcioleci 
wspaniałej pracy, wspólnego spotyka-
nia się i uśmiechu – zakończył.

Nagrody za zasługi
Już pod wieczór wręczono nagro-

dy osobom, które czynnie przyczyniły 
się do rozwoju osiedla. Nie wszyscy 
z  osób piszących historię osiedla 
byli obecni. Na scenie pojawili się 
byli i  obecni członkowie Zarządu 
Osiedla: Tomasz Sulejewski, Danuta 
Pelz, Agnieszka Wawrzyniak, Joanna 
Pągowska, Andrzej Śmierzchalski, 
Zbigniew Niewierko, Ewa Gawroń-
ska-Ratajczak, Rafał Komarowski, Se-
bastian Brzyziak, Emil Kubacki. 

Wszyscy oni, po odebraniu nagród, 
złożyli podziękowania na ręce Anny 
Ankiewicz Jeden z  nagrodzonych na-
zwał nawet przewodniczącą „dokto-
rem Judymem” osiedla. 

Podziękowania złożono też człon-
kom Stowarzyszenia Ekologicznego 
Mieszkańców Suchego Lasu.

– Z  okazji jubileuszu utworzenia 
nowej jednostki pomocniczej Suchy 
Las Wschód pragniemy pogratulo-
wać pani przewodniczącej Annie 
Ankiewicz oraz Zarządowi Osiedla 
wytrwałości i  owocnej pracy w  trud-
nych pierwszych latach działania 
jednostki – gratulacje złożyli też byli 
radni gminni Jarosław Ankiewicz 
i  Wojciech Korytowski. – Kieruje-
my słowa uznania za dotychczasowe 

dokonania oraz pracę na rzecz miesz-
kańców tej części Suchego Lasu. 
Dzięki państwu zaangażowaniu i wy-
trwałości doszło do realizacji wielu 
ciekawych przedsięwzięć.

Obaj radni dodali, że z  perspekty-
wy minionych lat można stwierdzić, że 
utworzenie nowej jednostki to sukces 
ludzi, którzy uwierzyli w  możliwość 
zmiany i  nie szczędzą czasu oraz wy-
siłku, zaangażowali się w  rozwój naj-
bliższego otoczenia. 

– Składamy również wyrazy uzna-
nia dla wszystkich mieszkańców, któ-
rzy czynnie włączyli się w  poprawę 
estetyki, jakości życia i międzypokole-
niową integrację społeczności osiedla 

– kontynuowali samorządowcy. – Ży-
czymy odwagi i  niesłabnącej wytrwa-
łości w  podejmowaniu kolejnych wy-
zwań oraz dalszych sukcesów w pracy 
na rzecz naszej małej ojczyzny.

Radni zostali nagrodzeni za po-
moc w  ustanowieniu osiedla Suchy 
Las Wschód. 

Walka o rozwój
Gratulacje dla Zarządu Osiedla 

także złożyli sołtysi i przewodniczący 
zarządów osiedli gminy Suchy Las, 
którzy wręczyli też Annie Ankiewicz 
dar w postaci młodego dębu.

– W  imieniu zarządów, które 
działały w  ciągu 10 lat, chciałabym 
podziękować panu wójtowi za wspar-
cie, możliwość działania i  inwestycje 
na naszym osiedlu – zabrała głos 
przewodnicząca Anna Ankiewicz. 

– W  2013 r. radni gminni podjęli de-
cyzję o  powstaniu kolejnego osiedla.  
23 maja mieliśmy pierwsze wybory 

Салон краСи-перукарня, котрий 
знаходитьСя у наСеленому 

пункті Chludowo, на поСтійну 
роботу потребує майСтрів:

 �СтиліСт  
нігтів 
 �КоСметолог 
 �ПеруКар

більше інформації по телефону

600 100 743

Zatrudnię do salonu 
fryZjersko-kosmetyCZnego: 

 � stylistkę  
paznokci
 � kosmetyczkę 
/ kosmetologa
 � fryzjerkę  
/ fryzjera

lokaliZaCja Chludowo, tel.

600 100 743 
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WYDARZENIA / REKLAMA / KONDOLENCJEWYDARZENIA

„Nigdy nie jesteśmy gotowi na odejście
naszych rodziców, a oni odchodzą”.

Naszej serdecznej Przyjaciółce

Renacie Karolczyk,  
właścicielce Smacznego Zakątka 

oraz pogrążonej w smutku Rodzinie 
Wyrazy szczerego współczucia z powodu śmierci

MAMY
składa Redaktor Naczelna Agnieszka Łęcka z pracownikami 

 „Sucholeskiego Magazynu Mieszkańców Gminy”

Naszej Drogiej Szefowej 
oraz pogrążonej w bólu Rodzinie 

szczere wyrazy współczucia  
z powodu śmierci

MAMY
składają

Pracownice Smacznego Zakątka 

Czasu spędzonego
z tymi, których kochamy, nigdy nie jest za dużo 

Os. Poziomkowe 10a/1b, Suchy Las
Rejestracja telefoniczna: tel. 61 652 16 60, 609 450 410

Sucholesianie pobiegli dla 
tych, którzy sami nie mogą
Maratony, półmaratony oraz inne biegi na stałe zagościły 
w sportowych kalendarzach w wielu miastach w Polsce. 
Jedną z najciekawszych imprez tego typu bez wątpienia 
jest bieg „Wings for Life”, który odbył się w Poznaniu. W tej 
imprezie udział wzięli również mieszkańcy Suchego Lasu.

Za nami już dziesiąta edycja wy-
jątkowego biegu „Wings for Live”, 
która miała miejsce w  Poznaniu na 
początku maja. Poznańska odsłona 
wyścigu była jedną z  wielu odsłon 
tych zawodów rozgrywanych na ca-
łym świecie, których ideą jest zbiera-
nie funduszy na badania nad urazami 
rdzenia kręgowego.

Uciekając przed metą
„Wings for Life” to wyścig, który 

wyróżnia się nie tylko szczytnym ce-
lem, ale również oryginalną koncepcją 

– ten bieg nie ma mety w  klasycznym 
rozumowaniu, czyli punktu, do które-
go trzeba dotrzeć. 

Wręcz przeciwnie! To meta ma do-
trzeć do uczestnika! Zawodnicy ucie-
kają przed metą, którą jest ruszający 
po pół godzinie od startu samochód 
z  prędkością 15 km/h, która stopnio-
wo rośnie aż do 35 km/h. W Poznaniu 
po raz kolejny za kółkiem usiadł były 
skoczek narciarski oraz kierowca raj-
dowy Adam Małysz.

Zwycięzcami zostają zatem ci, któ-
rzy zdołają wytrzymać najdłużej pod-
czas ucieczki przed metą. „Jestem dum-
ny, że jestem częścią tej historii już od 10 
lat jako ambasador i Kapitan Wąs, który 
was ściga. To bieg bardzo mądrze wy-
myślony, inne niż wszystkie. Meta goni 
biegaczy – to świetna koncepcja, ktoś, 
kto to wymyślił, miał głowę na karku” – 
mówił w specjalnym wywiadzie na 10. 
rocznicę biegu Adam Małysz.

Bieg cieszy się olbrzymią popular-
nością na całym świecie – w tym roku 
padł rekord – w  tegorocznej edycji 
wzięło udział aż 207 tysięcy osób. Po-
biec może każdy – startu w tym biegu 
nie wyklucza nawet niepełnospraw-
ność, co pokazuje przykład poruszają-
cego się na wózku inwalidzkim Szwe-
da Arona Andersona – trzykrotnego 
zwycięzcy biegu.

Dodatkowo organizatorzy oferują 
również możliwość wzięcia udziału 
zdalnego – wystarczy pobrać na tele-
fon oficjalną aplikację biegu i  można 
się sprawdzić, uciekając przed wirtu-
alną metą. Jeśli chcemy z  kolei spró-
bować pobić swój własny rekord, to 
pomóc może nam stworzony przez 
organizatorów specjalny kalkulator, 
który pozwoli nam obliczyć potrzebne 
nam tempo.

Polacy lubią i potrafią biegać
Od wielu już lat Polacy są jedny-

mi z  najmocniejszych w  tym biegu. 
Pokazała to również tegoroczna edy-
cja – w  Poznaniu niewiele zabrakło, 
a w obu kategoriach na całym świecie 
najszybsi byliby Polacy. Katarzyna 
Szkoda zwyciężyła w  globalnej kate-
gorii kobiet, pokonując dystans 55,07 
km. Największy dystans z  mężczyzn 
przebiegł Dariusz Nożyński, meta 
wyprzedziła go na 68 kilometrze trasy. 
Do wygranej z  globalnym zwycięzcą, 
Japończykiem Jo Fukudą zabrakło 
niecałego kilometra.

Polki i Polacy wygrali także za gra-
nicą. Dominika Stelmach zwyciężyła 
w Gruzji i zajęła globalnie trzecie miej-
sce wśród kobiet. Miejsce niżej nato-
miast znalazła się Patrycja Talar, która 
wygrała w Szwajcarii. Tomasz Osmul-
ski zwyciężył natomiast w  chorwac-
kim Zadarze. W Niemczech natomiast 
najszybszy był startujący na wózku 
Witold Misztela.

Na starcie w  Poznaniu w  grupie 
ośmiu tysięcy uczestników nie zabra-
kło także mieszkańców Suchego Lasu. 

Dotarliśmy do kilkorga z nich i za-

daliśmy im kilka pytań dotyczących 
udziału w tym biegu.

– To był już mój drugi bieg w tym 
Wingsie. Czekałam z  niecierpliwo-
ścią kiedy nadejdzie ten dzień, bo 
wiedziałam że jest super atmosfera, 
że biegniemy z  pozytywnym prze-
słaniem dla chorych ludzi – zaznacza 
Magdalena Mroczkowska. – Mega 
wrażenia po tym! Adam Małysz do-
gonił mnie na 10,7 km, choć to nie był 
mój osobisty rekord. Każdy kilometr 
sprawiał mi radość. Nie liczy się licz-
ba przebytych kilometrów, a  szczyt-
ny cel. Ten bieg ma coś magicznego 
w sobie.

Atmosfera, ale głównie cel
Pani Magdalena dodaje, że na pew-

no będzie biegać co roku – dla atmos-
fery, a przede wszystkim dla celu. 

Warto dla tego celu przejść chociaż 
te pięć kilometrów, nawet jeśli ktoś nie 
lubi biegać. W  wielu biegach brałam 
udział, ale ten jest najlepszy – kończy.

– Brałam udział w  wielu biegach, 
chociażby w  półmaratonie poznań-
skim. Ale dla mnie bieg „Wings for 
Life” jest biegiem jedynym w  swoim 
rodzaju – wyznaje Dorota Brzeziń-
ska. – Jest po prostu wyjątkowy, jest 
moim ulubionym i  dlatego zawsze 
czekam na ten start. Generalnie wra-
żenia były super, bo atmosfera była 
niepowtarzalna. Sama idea też jest 
oryginalna, ponieważ każdy ma szan-
sę dobiec do swojej mety. 

Pani Dorocie udało się pobić wła-
sny rekord – przebiegła 18 km. To był 
jej czwarty start. Każdego roku jest 
odrobinę lepiej, co bardzo naszą roz-
mówczynię cieszy.

– Tym bardziej, że w  tym roku 
brałam udział w  Wingsie lekko po-
dziębiona, więc nie spodziewałam 
się jakichś rewelacyjnych wyników, 
ale udało się przebiec kilometr wię-
cej. Zdecydowanie wystartuję za rok 

– zapewnia. – Będę śledzić moment 
kiedy będzie można się zapisać – to 
jest dość krótka chwila, bo pakiety 

startowe rozchodzą się bardzo szyb-
ko. Myślę, że najlepszą motywacją do 
startu dla innych jest fakt, że nie liczy 
się wynik, a szczytna idea, której czę-
ścią wszyscy jesteśmy.

– Jeżeli chodzi o  wrażenia, to 
nie spodziewałem się, że będzie 
tak wielkie zainteresowanie i  super 
atmosfera – nie ukrywa Krzysztof 
Krych. – Generalnie nie jestem za-
palonym biegaczem, traktuję to jako 
dodatkowe ćwiczenie w  ramach mo-
ich treningów. Zakładałem 5 km, ale 
przebiegając obok flagi z  napisem „9 
km” stwierdziłem, że to się prostu 
nie dzieje! Przebiegłem 9,6 km i sam 
się trochę zdziwiłem, że tyle udało 
mi się przebiec, nie biegając na co 
dzień! Zdecydowałem się też wziąć 
udział w  wydarzeniu ze względu na 
charytatywny charakter tej imprezy, 
żeby pobiec dla tych, którzy nie mogą. 
Oczywiście będę startować za rok.

Dla zdrowia, nie 
tylko własnego

Pan Krzysztof pobiegł razem z sio-
strą, namówił ją. Siostra przebiegła 10 
km – troszkę więcej od brata. 

– Po tegorocznej edycji, jak po 
każdej, zawsze pozyty wne wrazenia 

– mówi radny Robert Rozwadowski. 
Zawsze ten bieg był dla mnie waż-

ny nie tylko w  aspekcie biegow ym, 
ale też z  tego powodu, że biega się 
w  szczytnym celu. Biegam od wielu 
lat w „Drużynie Szpiku”, jako „szpiki” 
pomaganie mamy we krwi. W  tym 
roku nie pobiłem swojego rekordu 
życiowego, czyli dystansu półma-
ratonu (21,1km) ponieważ skupi-
łem się na treningach rowerow ych, 
przygotowując się do ultramaratonu 
rowerowego, jakim jest „Pomor-
ska500”. Zaniedbałem trochę biega-
nie ale pomimo tego jestem zadowo-
lony z przebiegniętego dystansu 15,4 
km, biorąc pod uwagę temperaturę 
i brak przygotowania.

Oczywiście nasz rozmówca bę-
dzie startować za rok, ponieważ ten 
bieg jest na stałe wpisany w  jego ka-
lendarz biegowy.

– Zachęcałbym tą innością, atmos-
ferą tym że biegamy dla tych, którzy 
nie mogą, a  my bardzo często nie do-
ceniamy tego, że możemy się sprawnie 
i bez trudu poruszać – podsumowuje.

„Wings for Life” odbędzie się także 
za rok. Następna edycja będzie mieć 
miejsce 5 maja 2024 roku. Jeśli zachę-
ciliśmy was do startu, to warto obser-
wować oficjalną stronę wydarzenia 
oraz media społecznościowe, aby zdą-
żyć się zapisać na start.

Bartosz Kabaciński

Zakład Gospodarki Komunalnej Suchy Las 
sp. z o.o. zaprasza do korzystania z usług.

Oferujemy:
  Koszenie poboczy 

(kosiarką bijakową tylną 
lub tylno-boczną)

  Usługa ciągnikiem rolniczym 
z ładowaczem czołowym

  Zamiatanie placów i dróg
  Usługa koparko-ładowarką
  Usługa równiarką drogową 

Więcej informacji  na naszej stronie  
www.zgksuchylas.eu  

lub pod nr tel. tel. 61 8 125 160

  Usługa walcem 
drogowym 10t

  Równanie i utwardzanie 
dróg z kruszywem lub bez

  Układanie płyt drogowych 
– betonowych

  Układanie kostki chodnikowej
  Usługi transportowe

WYNAJMĘ MIESZKANIE 50 m2  
W SUCHYM LESIE (CENTRUM)

2 POKOJE, JASNA KUCHNIA, 
ŁAZIENKA, POMIESZCZENIE 
GOSPODARCZE, DOSTĘPNE 

MIEJSCA PARKINGOWE

TEL. 501 063 672

Magdalena Mroczkowska i Dorota 
Brzezińska w przebraniu motyla

Krzysztof Krych wraz ze swoją siostrą 
pokazują medale uczestników biegu

Magdalena Mroczkowska 
przed startem biegu Robert Rozwadowski z dumą prezentuje dyplom ze swoim wynikiem

Samochód będący metą biegu.  
W tym roku ponownie za 
kierownicą zasiadł Adam Małysz
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WYDARZENIA WYDARZENIA 

Sama bryza z wodną mgiełką 
wywołała dreszcze
Zakończenie sezonu morsowego oficjalnie miało miejsce 
w połowie kwietnia w Jeziorze Kierskim, kiedy to złotnickie 
morsy zanurzyły się razem z głowami, a ponad taflę wody 
wystawał tylko napis „KONIEC”. Tak naprawdę jednak sezon 
zakończyło kilka wydarzeń.

Pierwsze z  tych wydarzeń to wy-
prawa nad Kwisę w  Górach Izerskich, 
która miała miejsce 4 marca. 

Kwisa lepsza od Przesieki
Nad Kwisę wybrała się wuchta 

wiary: 47 wielbicieli chłodnych kąpieli 
z  klubu Morsy Złotniki, 11 osób z  za-
przyjaźnionego stowarzyszenia Morsy 
Ostroróg „Wodne Niebo” i  fotorepor-
ter naszego „Magazynu” Maciej Łucz-
kowski. W  sumie to prawie 60 osób, 
trzeba było więc wynająć największy 
autobus firmy Dom-Jan.

– Zawsze jeździmy z tą firmą, bo kie-
rowcy są bardzo wyrozumiali wobec 
naszych szalonych  nieraz pomysłów, 
a chyba nawet te nasze pomysły trochę 
lubią – uśmiecha się Ewa Korek, szefo-
wa klubu Morsy Złotniki. – A przede 
wszystkim zabiorą nas wszędzie, gdzie 
chcemy, a przy tym zawsze są na czas, 
a  firmowe autobusy zawsze są czyste 
i w dobrym stanie – chwali.

Podróż przebiegła bez przygód, 
przygodą było za to samo zejście do 
rzeki – po bardzo stromym, zaśnie-
żonym brzegu. Na szczęście szefowa 

złotnickiego klubu zapobiegliwie za-
brała cztery worki z  piaskiem i  dwie 
liny. Nie bez powodu w Izery pojechał 
najpierw zwiad.

Samo zanurzenie się w  wodzie 
przebiegło już gładko, jako że dno, 
choć kamieniste, obniżało się powoli. 
A  w  wodzie wszyscy zgodnie stwier-
dzili, że są zachwyceni, że wodospad 
Kwisy to petarda, a Przesieka nie sięga 
Kwisie do pięt.

Wniosek? Morsy Złotniki z  pew-
nością będą tam wracać. 

Powrót do Wielkopolski przebie-
gał pod znakiem świętowania Dnia 
Kobiet. Wszystkie stacje benzynowe 
i  MOP-y należały do morsów, które 
urządzały na nich regularne potań-
cówki. Obchodzono też urodziny troj-
ga morsów: Doroty, Ani i Damiana. 

A ponadto złotnickie morsy zrobiły 
piękną niespodziankę swojej ukocha-
nej Szefowej, wręczając jej 50 żółtych 
tulipanów (wiezionych aż z Szamotuł), 

voucher do Apartu i statuetkę z wygra-
werowanymi podziękowaniami oraz 
napisem „Jaram się jak pochodnia”. 
Dlaczego akurat takim? Cóż, przyja-
ciele Ewy doskonale wiedzą, że to jed-
no z jej ulubionych powiedzonek.

Smoczek w ustach Szefowej
Drugim wydarzeniem końcówki 

sezonu była kąpiel w  Jeziorze Kier-
skim z okazji pierwszego dnia wiosny 
(no dobrze, dwa dni wcześniej, bo wte-
dy akurat przypadała niedziela). Z  tej 
okazji na plaży Łabędziej pojawili się 
przebierańcy. Jacy?

– A  to już zależało od fantazji kon-
kretnych osób – odpowiada Ewa Ko-
rek. – Kilkanaście osób, wraz ze mną, 
przebrało się za niemowlęta; mieliśmy 
pieluszki, smoczki i  czapeczki. Bolek 
przeobraził się w  morsa (zwierzę), 
Przemo w bohatera „Domu z papieru” 

– miał czerwoną pelerynę i  maskę Sa-
lvadora Dalego. Andrzej tradycyjnie 
już przebrał się za terrorystę-islami-
stę. Małgorzata wybrała rolę boginki, 
zakładając białą szatę, przepasując się 
złotym sznurem i wkładając we włosy 
wieniec ze złotych liści.

Przebieranki to nie wszystko; je-
den z  klubowiczów Ewy wytatuował 
sobie na przedramieniu logo złotnic-
kiego klubu (uśmiechniętego morsa). 

Tradycją pierwszego dnia wiosny 
jest też obecność na Łabędziej marzan-
ny, zwanej przez wielbicieli zimnych 
kąpieli pieszczotliwie Marzeną. Kukłę 
przygotowała Maja Krause, siostra Ewy.

– A  my tradycyjnie postawiliśmy 
Marzenę pod drzewem i równie trady-
cyjnie o niej... zapomnieliśmy – śmieje 
się szefowa klubu. – Dlatego pewnie 
nawet w  pierwszej połowie maja zda-
rzały się przymrozki – mruży oko.

Czyli wszystko jasne – za przy-
mrozki na początku maja odpowiada... 
Maja. 

Zabawa na całego trwała też 10 
kwietnia, czyli w  śmigus-dyngus, kie-
dy to nasze morsy weszły do Jeziora 
Kierskiego uzbrojone w... wiadra.

– I  z  tych wiader następnie polewali-
śmy się, najpierw na brzegu, a potem już 
stojąc po pas w  wodzie – z  humorem 
opowiada Ewa. – To było mega, już daw-
no nie bawiliśmy się jak dzieci – wyznaje. 

– Ktoś nawet powiedział, że co tydzień 
powinniśmy zabierać ze sobą wiadra.

Oficjalne zakończenie sezonu 
Morsy Złotniki zorganizowały w  po-
łowie kwietnia w Jeziorze Kierskim, na 
Łabędziej, rzecz jasna.

– Weszliśmy do wody po pierś, 
a siedmioro z nas dzierżyło w dłoniach 
wielkie litery układające się w  napis 

„KONIEC” z  wykrzyknikami – wspo-
mina szefowa klubu. – Potem wyko-
naliśmy pełen reset, czyli całkowite 
zanurzenie, a  ponad powierzchnię 
wystawał tylko rzeczony napis. A  wła-
ściwie tylko on wystawać powinien. 
Niestety, jeden z  morsów zrobił nam 
zdjęcie, a  zdjęcie przecież nie kłamie: 
Dorota nie zanurzyła się do końca, bo 
widać było czubek jej głowy. Nie było 
rady, trzeba było zrobić reset jeszcze 
raz – śmieje się Ewa. 

Byle nie do Warszawy
Wyprawa Ewy Korek i  jej klubu 

Morsy Złotniki nad wodospad na po-
toku Mumlava w  czeskich Karkono-
szach miała miejsce w drugiej połowie 
kwietnia, a zatem już po oficjalnym za-
mknięciu sezonu morsowego. Wzięła 
w  niej udział wyjątkowo duża repre-

zentacja naszego „Magazynu” – nasza 
redaktorka naczelna Agnieszka Łęcka, 
fotoreporter Maciej Łuczkowski i  au-
tor niniejszego tekstu.

– Na „Magazyn” zawsze można 
liczyć – przyznaje Ewa Korek. – Dzię-
kuję wam za obecność i  fajne fotorela-
cje.

Chłodna kąpiel nie była bynaj-
mniej jedyną atrakcją wyjazdu; Sze-
fowa pamiętała o 50-tych urodzinach 
Madzi i  zapaliła świeczki na sym-
bolicznym torcie. Poza tym  autokar 
zatrzymywał się na licznych stacjach 
benzynowych i  MOP-ach, gdzie przy 
dźwiękach skocznej muzyki złotnic-
kie morsy tworzyły „pociąg”, śpiewając 
radośnie: „Konduktorze łaskawy, byle 
nie do Warszawy”. No bo gdzie do 
Warszawy, skoro jechaliśmy w czeskie 
góry?

Jak na poranne śpiewy i  tańce re-
agowali inni podróżni? Z pełnym zro-
zumieniem. Często wręcz sami włą-

czali się do zabawy. Kobieta kierująca 
vanem, widząc pląsający tłum, nie uru-
chomiła klaksonu, tylko zatrzymała 
pojazd i patrzyła z uśmiechem, a kiedy 
ludzie zaczęli podchodzić, otworzyła 
okno i  przybijała piątki. Jakiś mężczy-
zna podszedł do Ewy i poprosił ją o na-
ukę kroków. Ewa wspaniałomyślnie się 
zgodziła i zaimprowizowała na parkin-
gu szkółkę tańca.

– Potem dołączyła do nas ekipa 
z autokaru obok – mówi Ewa. – Bawili 
się z nami wyśmienicie. Dzień później 
osoba z tego autokaru znalazła nas na 
naszym fanpage’u  na Facebooku i  na-
pisała bardzo sympatyczny komentarz, 
że świetnie się z  nami bawili. To bar-
dzo miłe!

W  pewnym momencie Ewa oznaj-
miła jednak, że na razie koniec z posto-
jami i  pląsami na stacjach benzyno-
wych. Dzień bowiem nie jest z  gumy, 
a  chcieliśmy powrócić do domu jesz-
cze przed świtem. Jak na ten zakaz za-
reagowały morsy? Różnie. Były i  żar-
tobliwe okrzyki: „Yes, my Lord”. Ale 
postojów i  tanów już nie było. Słowo 
Szefowej jest święte.
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Przebieranki z okazji pierwszego dnia wiosny

Kwisa. Strome ściany i łagodnie schodzące dno

 W Mumlavie bezpieczniej było taplać się przy brzegu Julia Korek to klubowa fotografka

Maja Krause i Małgorzata 
Salwa-Haibach

Nasz ,,Magazyn” zawsze 
z Morsami Złotniki

Pięćdziesiątka Madzi
Szefową kochają wszyscy. Jedno 
jej spojrzenie rzuca na kolana. Ewa i ,,Tata” pod wodospadem Mumlavy

Śmigus-dyngus. Bolek leje, a Magda krzyczy: ,,Tylko nie na czapkę” Już po kąpieli w Mumlavie

Na mostku nad Mumlavą
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Doceniono nas za pionierskie i  kre-
atywne rozwiązania w zakresie polityki 
społecznej. Gala rozdania nagród odby-
ła się w Warszawie. 

Baza zapachów
– Bardzo cieszy nas ta nagroda. Aro-

matorium stworzyliśmy jako pomoc 
w  zajęciach edukacyjnych dla dzieci 

z  dysfunkcjami wzroku, które uczą się 
w prowadzonym przez nas Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym dla 
Dzieci Niewidomych w  Owińskach 

– podkreślał wicestarosta poznański, 
Tomasz Łubiński, odbierając nagro-
dę. – Zgromadziliśmy tam ponad sześć 
tysięcy różnego rodzaju aromatów, olej-
ków zapachowych, woni technicznych, 

spożywczych, perfum oraz środków 
aptecznych. Pamiętajmy, że ta baza to 
dla naszych uczniów nowe możliwości 
poznawania świata.

Bibliotekę Zapachów w Owińskach 
można odwiedzić indywidualnie lub 
w grupie. Trzeba się tylko umówić. Dziś 
prowadzone są tam twórcze zajęcia dla 
dzieci i  młodzieży w  zakresie kompo-
nowania własnych zapachów i woni, co 
w przyszłości ma pomóc w kształceniu 
do nowego zawodu, o  którym póki co 
mówimy  – flaworysta.

Z  kolei zgłoszony w  konkursie 
projekt dotyczący nowatorskich 
narzędzi do nauki podpisu dla nie-
widomych, opracowany również 
w  SOSW w  Owińskach, uhonoro-

wano drugim miejscem.
–  Ta nagroda jest dla nas ważnym 

wyróżnieniem. Dowodzi, jak istotne 
jest to, co robimy, przeznaczając sporą 
część środków budżetowych na eduka-
cję  i wsparcie nauczycieli – podkreślał 
wicestarosta Tomasz Łubiński.

Bezpieczeństwo i wsparcie
Dom Samodzielnego Rodzica 

w  Lisówkach to miejsce, gdzie matki 
czy ojcowie małoletnich dzieci, ko-
biety w  ciąży, opiekunowie w  trudnej 
sytuacji życiowej, mogą liczyć na 
zapewnienie szeroko pojętego bez-
pieczeństwa. Otrzymują też wsparcie 
w  formie specjalistycznego poradnic-
twa, psychologicznego, prawnego, so-
cjalnego. Za ten projekt powiat otrzy-
mał wyróżnienie. 

Celem konkursu jest promocja kre-
atywnych samorządów oraz inspiracja 
pozostałych jednostek samorządu tery-
torialnego do podejmowania działań na 
rzecz innowacyjności. Do tegorocznej 
edycji zgłoszono łącznie 244 projekty, 
które były oceniane w  sześciu katego-
riach. W kategorii „gminy wiejskie” wy-
różnienia otrzymały gmina Czerwonak 
i  gmina Rokietnica. „Innowacyjny Sa-
morząd” to konkursu realizowany przez 
Serwis Samorządowy PAP.

Oprac. MG

– Ideą naszego konkursu jest na-
grodzenie firm innowacyjnych, przed-
siębiorczych, zarządzanych przez 
ludzi otwartych na nowe rozwiązania, 
pracujących na sukces gospodarczy 
regionu i  stanowiących o  jego sile – 
podkreśla Jan Grabkowski, starosta 
poznański i  jednocześnie przewodni-
czący kapituły. 

Lubić swoją pracę
Jak mówili laureaci konkursu, to 

dzięki temu, że swoje biznesy pro-
wadzą właśnie w  naszym regionie, 
mogą realizować z  powodzeniem 
projekty.

– Za tym sukcesem stoi zespół ludzi, 
którzy na co dzień realizują się w pracy 
i chcą tworzyć coś nowego. Jaki powi-
nien być lider? Wśród wielu zalet musi 
przede wszystkim lubić to, co robi 

– podsumował prezes Łukasz Radom-
ski z firmy Apollogic, zwycięzca w ka-
tegorii mały przedsiębiorca. 

Z  kolei wśród startupów nagrodę 
otrzymał eSolutions Sp. z o.o., twórca 
oprogramowania do odbioru dzieci 
ze szkoły dzięki kodom QR i  aplika-
cji Neonki, poprzez którą następuje 
weryfikacja tożsamości opiekuna. 
System składa się z  czterech portali 
i  stanowi kompleksowe rozwiązanie 
dla zarządzania i  monitorowania od-
biorów dzieci. Korzysta z niego około 
59 tysięcy użytkowników, a  liczba ta 
ciągle rośnie. 

– Mogę śmiało powiedzieć, że war-
to było zaczynać ten projekt choćby 

dlatego, żeby się tutaj dzisiaj znaleźć – 
zapewnił Sławomir Idaszak, reprezen-
tujący laureata.

Symbol pracy organicznej
Konkurs zorganizowany został już 

po raz dwudziesty. Do połowy kwiet-
nia najlepsze firmy z terenu metropolii 
Poznań mogły nieodpłatnie ubiegać 
się prestiżowy tytuł. Startujących 
oceniał partner merytoryczny, spółka 
Grant Thornton Frąckowiak. W  kapi-
tule, oprócz samorządowców, zasiedli 
także naukowcy, przedsiębiorcy i ban-
kowcy. W ocenie liczyły się m.in. suk-
cesy na rynku, ciekawa oferta, wyko-
rzystywane innowacje i  nowoczesne 
metody organizacji pracy, a  także to, 
czy działalność jest przyjazna ludziom 
i środowisku.

Uroczysta gala konkursu nieprzy-
padkowo odbyła się w  Hotelu Bazar. 
To symbol wielkopolskiej gospodar-
ności i pracy organicznej. 

W  jubileuszowej, dwudziestej 
edycji zwycięzcami zostali: Fabryka 
Armatur „Swarzędz” Sp. z o.o. (średni 
przedsiębiorca, producent elementów 
stalowych i  mosiężnych), Apollogic 
Sp. z  o.o. (mały przedsiębiorca, oferu-
jący autorskie rozwiązania z dziedziny 
IT i  wdrażający oprogramowanie biz-
nesowe), BT Project Sp. z o.o. (mikro-
przedsiębiorca, pionier w  dziedzinie 
budowy torów rowerowych w Polsce) 
oraz eSolutions Sp. z  o.o. (startup, 
twórca oprogramowania do odbioru 
dzieci ze szkół). 

Trzykrotni zwycięzcy
Laureaci, poza tytułem, statuetką 

i  dyplomem, otrzymali atrakcyjne 
nagrody ufundowane m.in. przez Po-
litechnikę Poznańską, Uniwersytet 
Ekonomiczny, Poznański Park Na-
ukowo-Technologiczny, Poznański 
Bank Spółdzielczy, Międzynarodowe 
Targi Poznańskie, firmę Grant Thorn-
ton Frąckowiak.

Wyróżnienia w  jubileuszowej edy-
cji otrzymali: IMPAKT SA (średni 
przedsiębiorca), EX ACTUS Sp. z o.o., 
Verseo Sp. z  o.o., Post Luchtkanalen 

Polska Sp. z o.o. (mali przedsiębiorcy), 
APS Nova Sp. z  o.o., MISERWIS Mi-
chał Sergot, NRDB Sp. z o.o.,  (mikro-
przedsiębiorcy).

W  tym roku doceniono też przed-
siębiorstwa, którym tytuł Lidera przy-
znano trzykrotnie. Statuetki Super 
Liderów otrzymały: Modertrans Po-
znań Sp. z  o.o. (Lider w  latach: 2012, 
2016 i  2019), PROMAG SA (Lider 
w latach: 2006, 2009 i 2013) , a także 
Steelpress Sp. z  o.o. (Lider w  latach: 
2011, 2015 i 2022). 
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Morsy Złotniki, sekcja niemowlęca To już jest koniec, czyli pełen reset z okazji oficjalnego zakończenia sezonu 

Kąpiel w kotle
Samą kąpiel w  Mumlavie typo-

wym morsowaniem nazwać trudno, 
bynajmniej nie dlatego, że woda nie 
była zimna. Była na tyle zimna, że już 
sama bryza z wodną mgiełką wywoły-
wała dreszcze. Po prostu śliskie kamie-
nie i silny prąd uniemożliwiły wejście 
do wody na większą głębokość. Więk-
szość ekipy zażywała więc chłodnej 
kąpieli blisko brzegu, na siedząco lub 
na leżąco, a  ludzie trzymali się nawza-
jem za ręce, żeby nurt ich nie porwał 
i nie rzucił na kamienie. Pomimo tych 
środków ostrożności w  pewnym mo-
mencie doszło do groźnego incydentu 

– siła wody zaczęła wpychać Anię i Hu-
berta do głębokiego kotła eworsyjne-
go tuż pod wodospadem. Na szczęście 
groźną sytuację zauważył Andrzej, 
gromkim głosem wykrzyczał komen-

dy, a  morsy zareagowały prawidłowo: 
natychmiast utworzono łańcuch życia, 
a niedoszli topielcy szybko znaleźli się 
na bezpiecznym brzegu.

– Czy się bałam? – zastanawiała się 
potem Anna Maszek, niedoszła ofiara 
wodospadu. – Nie, nie zdążyłam się 
przestraszyć. Światła na końcu tunelu 
jeszcze nie widziałam – zażartowała. 

– Nie byłam wprawdzie w  stanie krzy-
czeć, bo woda zalewała mi twarz. Ale 
wiedziałam, że tuż obok są koleżanki 
i koledzy. Że pomogą. 

– Moje morsy są po prostu the best 
– Ewa Korek nie kryła łez wzruszenia. 

Kiedy już wróciliśmy do autokaru, 
z  pojazdu wyszła Anita i  spojrzała na 
nas z  zazdrością. Bo sama nie zdecy-
dowała się na kąpiel w Mumlavie.

– Nie może tak być! – rzuciła nagle. 
– Tu, kawałek za parkingiem, też płynie 

potok. Chodźcie ze mną, potrzebuję 
eskorty – poprosiła. 

Na stromym brzegu rwącego poto-
ku (który zresztą też okazał się Mum-
lavą) Anita szybko zrzuciła wierzch-
nią odzież, a  dwie osoby ostrożnie 
chwyciły ją za ręce i opuściły do wody, 
stosunkowo w  tym miejscu głębokiej. 
Dzięki temu zaliczyła klasyczne mor-
sowanie, nie ryzykując przy tym życia 
w kotle eworsyjnym.   

Szefowa klubu oceniła potem, że 
choć wodospad na Mumlavie to naj-
piękniejsze miejsce z dotychczas przez 
złotnickie morsy odwiedzanych, to 
jednak do morsowania za bardzo się 
nie nadaje wiosną, kiedy śniegi już 
spływają z  gór. Kolejne górskie wy-
prawy Ewa zorganizuje więc zapew-
ne znów do Przesieki lub nad Kwisę, 
choć bardzo możliwe, że celem będzie 

też jakieś zupełnie nowe miejsce. Bo 
komu jak komu, ale akurat Ewie in-
wencji nie brakuje.

– Bo my po prostu lubimy odkry-
wać nowe, fajne miejsca, niekoniecz-
nie wodospady – uśmiecha się nasza 
rozmówczyni. – A  jeśli kiedyś nad 
Mumlavę wrócimy, to zapewne w  zi-
mie, kiedy wody płynie mniej. 

Czyli plan na przyszłość jest. 
A podsumowanie minionego sezonu?

– Niewątpliwie był to najbardziej 
intensywny sezon w  ciągu ostatnich 
sześciu lat – nie ma wątpliwości sze-
fowa klubu. – Mamy wreszcie nasze 
własne, klubowe polary i  czapki. No 
i  poznaliśmy dwa nowe, ładne miej-
sca. Zapraszamy wszystkich chęt-
nych już w  październiku na zimne 
kąpiele z nami. 

Krzysztof Ulanowski

  

„Poznański Lider 
Przedsiębiorczości” ma 20 lat
Pionierski na skalę Polski zakład budujący tory i trasy rowe-
rowe? A może przedsiębiorstwo tworzące innowacyjne 
oprogramowanie ułatwiające bezpieczny odbiór dzieci ze 
szkół i przedszkoli? Co je łączy? To jedne z najciekawszych 
firm nagrodzonych w tegorocznej edycji konkursu o tytuł 
„Poznańskiego Lidera Przedsiębiorczości”. Po raz 20. wrę-
czono prestiżowe tytuły i statuetki.

Aromatorium wśród 
najlepszych
Za stworzenie Biblioteki Zapachów w SOSW w Owińskach 
oraz opracowanie nowatorskich narzędzi do nauki podpi-
su dla niewidomych powiat zdobył dwa pierwsze miejsca 
w konkursie „Innowacyjny samorząd”.
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 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  ZDROWIE / REKLAMA

MALOWANIE
25 LAT  

DOŚWIADCZENIA
10% ZNIŻKI  

DLA EMERYTÓW

604 345 047
SPECJALISTA
GINEKOLOG  
- POŁOŻNIK

dr Karolina  
Chmaj-Wierzchowska

zaprasza do gabinetu  
ginekologicznego

ul. Rubież 14b / 54,  
Poznań (Naramowice)

tel. 600 11 66 76

EDUKACJA EDUKACJA / ZDROWIE

Międzynarodowa Edukacja 
dla dzieci w Suchym Lesie
Już wkrótce rozpocznie się drugi rok działania projektu 
WORLD SCHOOL – międzynarodowego przedszkola, szko-
ły podstawowej i szkoły muzycznej, które w nowoczesny 
sposób podchodzą do nauczania dzieci.

Aktualnie trwa NABÓR UZU-
PEŁNIAJĄCY do szkoły, a  w  przed-
szkolu zostały ostatnie wolne miejsca!

WORLD SCHOOL to innowa-
cyjny projekt, w  którego skład wcho-
dzą przedszkole, szkoła podstawowa 
oraz szkoła muzyczna. Po udanym 
starcie prawie rok temu, placówki od-
noszą ogromny sukces i  cieszą się du-
żym zainteresowaniem rodziców.

NA CZYM POLEGA PROJEKT 
WORLD SCHOOL?

Szkoły powstały z  myślą o  współ-
czesnej edukacji opartej na otwartości, 
tolerancji i szacunku.

Placówki są niepubliczne, a  ich 
działanie odpowiadać ma na współ-
czesne potrzeby rodziców i  ich dzieci. 
System nauczania opiera się na dwu-

języczności, regularnej komunikacji 
i zabawie! Dzieci już od najmłodszych 
lat uczą się nie tylko języka angielskie-
go jako przedmiotu, ale też fonetyki 
języka angielskiego, literatury anglo-
języcznej czy przedmiotów, to jest Ma-
thematics, General English, Science, 
Global Perspectives.

Autorką WORLD SCHOOL jest 
Marta Kowalska, prezes zarządu, ab-
solwentka studiów psychologicznych 
oraz szkoły muzycznej drugiego stop-
nia. Specjalizuje się w psychologii roz-
wojowej dzieci i  młodzieży. Jej celem 
było stworzenie szkoły nowoczesnej, 
która dostosowuje się do rozwijające-
go się świata.

– Pragnę, aby nasi uczniowie byli 
obywatelami Polski i  całego świata, 
którzy swobodnie komunikują się 

w  języku angielskim, dla których nie 
istnieją bariery językowe, którzy ro-
zumieją różnice kulturowe, są otwar-
ci i  pełni szacunku dla innych ludzi 

– podkreśla prezes Marta Kowalska.

MAGIC WORLD PRESCHOOL
Przedszkole M AGIC WORLD 

to miejsce, w  którym dzieci otoczo-
ne zostają troskliwą opieką już od 
drugiego roku życia. Przedszkole 
uczy samodzielności, pomaga w  od-
krywaniu świata i  wspiera rozwój, 
a  to wszystko w  ciepłej atmosferze 
bezpieczeństwa i  akceptacji. Misją 
placówki jest wzmacnianie natu-
ralnej ciekawości świata u  dzieci, 
uwrażliwienie ich na potrzeby in-
nych oraz pomaganie w  budowaniu 
relacji z  rówieśnikami. Każdą gru-
pą zajmuje się dwóch opiekunów 

– jeden mówiący w  języku polskim 
i  drugi komunikujący się w  języku 
angielskim. Dzięki ich współpracy 
program polskojęzyczny zintegro-
wany jest z anglojęzycznym, co przy-
nosi najlepsze efekty.

Dzieci uczęszczające do Magic 
World Preschool uczestniczą w  wy-

cieczkach edukacyjnych i  kultural-
nych, zajęciach plastycznych, muzycz-
nych i  sportowych oraz warsztatach 
prowadzonych przez psychologa.

WORLD PRIMARY SCHOOL
Szkoła wyróżnia się indywidu-

alnym podejściem do uczniów. Jej 
celem jest dbanie o  harmonijny 
i  wszechstronny rozwój dzieci. Pla-
cówka nie tylko uczy, ale także wspie-
ra rozwój pasji, inspiruje i zachęca do 
pracy na każdym etapie drogi edu-
kacyjnej. Szkoła stawia na ciekawą 
edukację pełną przygód i  wyzwań 
w  atmosferze wsparcia. World Pri-
mary School przeznaczone jest dla 
uczniów od pierwszej do ósmej kla-
sy. Grupy są kameralne i  składają się 
maksymalnie z 18 osób. 

World Primary School jest szkołą 
z  Międzynarodową Akredytacją – 
Cambridge Assessment Internatio-
nal Education – Cambridge Interna-
tional School. Realizujemy program 
Cambridge Primary & Lower Se-
condary oraz polską podstawę pro-
gramową.

MUSIC WORLD SCHOOL
Music World School to popołu-

dniowa szkoła muzyczna I  stopnia. 
Jako jedna z  czterech placówek w  Po-
znaniu posiada akredytację CEA dają-
cą pełne, profesjonalne wykształcenie 
muzyczne na poziomie Państwowej 
Szkoły Muzycznej I  stopnia. Każdy 
jej absolwent otrzymuje dyplom da-
jący możliwość dalszego kształcenia 
w  szkołach muzycznych II stopnia. 
Szkoła ta, to kameralna placówka, 
którą wyróżnia otwartość na różno-
rodność i kreatywność podczas prowa-
dzonych zajęć. W Music World School 
do wyboru są dwa cykle kształcenia: 
JUNIOR ACADEMY, czyli cykl 6-let-
ni oraz TEEN ACADEMY, który trwa 
cztery lata. Aktualnie uczniowie mają 
do wyboru trzy główne instrumenty: 
fortepian, skrzypce i gitarę.

WORLD SCHOOL to wyjątko-
wy projekt, który mimo dużego suk-
cesu, nadal się rozwija. Placówki te są 
idealne dla rodziców, którym zależy 

na rozwoju dzieci i  ich możliwości 
odkrywania świata poprzez niesamo-
witą przygodę!

NABÓR UZUPEŁNIAJĄCY 
DO SZKOŁY!

Szczegóły oferty dotyczące nabo-
ru uzupełniającego znajdą Państwo 
na stronie internetowej: www.world-

-school.pl

DOŁĄCZ DO KLASY 
CZWARTEJ!

Zapraszamy dzieci klasy trzeciej 
do utworzonej klasy czwartej. Formu-
larz aplikacyjny można wypełnić za 
pośrednictwem strony: https://world-

-school.pl/rekrutacja-podstawowka/.

Zapraszamy do kontaktu:
ul. Obornicka 124,
Suchy Las 62-002.
515- 789- 269
kontakt@world-school.pl 
www.world-school.pl
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Dzisiejsza stomatologia coraz czę-
ściej nie skupia się na poszczególnych 
zębach, ale na kompleksowym spojrze-
niu na całą jamę ustną. Dzięki temu, po 
wyleczeniu próchnicy czy chorób przy-
zębia, można kontynuować terapię z za-
biegami w  zakresie ortodoncji, a  także 
stomatologii estetycznej, co również 
nie musi oznaczać ciągnącego się la-
tami leczenia. Mamy dostępne środki 
i  możliwości do dużo szybszej i  niein-
wazyjnej metody prostowania zębów.

Clear Aligner to nowoczesny system 
leczenia ortodontycznego za pomocą 
nakładek, który nie ingeruje w codzien-
ne funkcjonowanie. Pacjent otrzymuje 
zestaw trzech przezroczystych nakła-
dek przeznaczonych na cztery tygodnie 
stosowania. Każdą z  nich należy nosić 
około 20 godzin dziennie, ściągając je 
do jedzenia, picia oraz czyszczenia. Bar-
dzo istotną kwestią jest wysoka estety-
ka, a  także, w  przeciwieństwie do stan-
dardowego leczenia ortodontycznego, 

brak dolegliwości bólowych. Nakładki 
zapewniają pacjentom wysoki komfort 
użytkowania, a pożądane efekty można 
uzyskać już po kilku miesiącach.

Proces leczenia jest dostosowywa-
ny do każdego przypadku, ustalany 
na podstawie wstępnej diagnozy oraz 
rozmowy z pacjentem. Podczas analizy 
lekarz stwierdza, czy wada kwalifikuje 
się do leczenia metodą Clear Aligner. 
Przed rozpoczęciem przedstawiany jest 
pacjentowi plan leczenia, informacje 
o  kosztach, czasie trwania terapii oraz 
efektach, jakie można uzyskać. Wszyst-
ko to ustalane jest indywidualnie dla 
każdej osoby, w  zależności od sytuacji 
w jamie ustnej.

Po skorygowaniu wady następuje 
ostatni etap – retencja. Niezwykle istot-
na faza leczenia, bez której może dojść 
do utraty osiągniętych efektów. To 
właśnie nakładki retencyjne, noszone 
sumiennie zapewniają utrzymanie za-
mierzonego rezultatu.

Wprowadzenie metody Clear Ali-
ner do kompleksowej terapii, w  połą-
czeniu z innymi zabiegami leczniczymi 
oraz estetycznymi, zapewnią pacjen-

tom nie tylko piękny uśmiech, ale rów-
nież zdrowe i prawidłowe funkcjonowa-
nie całej jamy ustnej.

Zespół Mio-Dent

Nie tylko piękny uśmiech
Proste i białe zęby wielu osobom wydają się nieosiągalne. 
Istnieje przeświadczenie, że droga do uzyskania wymarzo-
nego uśmiechu wymaga wielu wyrzeczeń, jest długotrwa-
ła i bardzo droga. A co, jeśli okaże się, że to już zamierzchłe 
czasy i uzyskanie efektu pięknego uśmiechu, jak z reklamy, 
nie musi być takie trudne?

ul. Młodzieżowa 11, 62-002 Suchy Las
www.mio-dent.pl, tel. +48 612 787 877

facebook: MioDentStomatologia
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EDUKACJA EDUKACJA / ZDROWIE

Międzynarodowa Edukacja 
dla dzieci w Suchym Lesie
Już wkrótce rozpocznie się drugi rok działania projektu 
WORLD SCHOOL – międzynarodowego przedszkola, szko-
ły podstawowej i szkoły muzycznej, które w nowoczesny 
sposób podchodzą do nauczania dzieci.

Aktualnie trwa NABÓR UZU-
PEŁNIAJĄCY do szkoły, a  w  przed-
szkolu zostały ostatnie wolne miejsca!

WORLD SCHOOL to innowa-
cyjny projekt, w  którego skład wcho-
dzą przedszkole, szkoła podstawowa 
oraz szkoła muzyczna. Po udanym 
starcie prawie rok temu, placówki od-
noszą ogromny sukces i  cieszą się du-
żym zainteresowaniem rodziców.

NA CZYM POLEGA PROJEKT 
WORLD SCHOOL?

Szkoły powstały z  myślą o  współ-
czesnej edukacji opartej na otwartości, 
tolerancji i szacunku.

Placówki są niepubliczne, a  ich 
działanie odpowiadać ma na współ-
czesne potrzeby rodziców i  ich dzieci. 
System nauczania opiera się na dwu-

języczności, regularnej komunikacji 
i zabawie! Dzieci już od najmłodszych 
lat uczą się nie tylko języka angielskie-
go jako przedmiotu, ale też fonetyki 
języka angielskiego, literatury anglo-
języcznej czy przedmiotów, to jest Ma-
thematics, General English, Science, 
Global Perspectives.

Autorką WORLD SCHOOL jest 
Marta Kowalska, prezes zarządu, ab-
solwentka studiów psychologicznych 
oraz szkoły muzycznej drugiego stop-
nia. Specjalizuje się w psychologii roz-
wojowej dzieci i  młodzieży. Jej celem 
było stworzenie szkoły nowoczesnej, 
która dostosowuje się do rozwijające-
go się świata.

– Pragnę, aby nasi uczniowie byli 
obywatelami Polski i  całego świata, 
którzy swobodnie komunikują się 

w  języku angielskim, dla których nie 
istnieją bariery językowe, którzy ro-
zumieją różnice kulturowe, są otwar-
ci i  pełni szacunku dla innych ludzi 

– podkreśla prezes Marta Kowalska.

MAGIC WORLD PRESCHOOL
Przedszkole M AGIC WORLD 

to miejsce, w  którym dzieci otoczo-
ne zostają troskliwą opieką już od 
drugiego roku życia. Przedszkole 
uczy samodzielności, pomaga w  od-
krywaniu świata i  wspiera rozwój, 
a  to wszystko w  ciepłej atmosferze 
bezpieczeństwa i  akceptacji. Misją 
placówki jest wzmacnianie natu-
ralnej ciekawości świata u  dzieci, 
uwrażliwienie ich na potrzeby in-
nych oraz pomaganie w  budowaniu 
relacji z  rówieśnikami. Każdą gru-
pą zajmuje się dwóch opiekunów 

– jeden mówiący w  języku polskim 
i  drugi komunikujący się w  języku 
angielskim. Dzięki ich współpracy 
program polskojęzyczny zintegro-
wany jest z anglojęzycznym, co przy-
nosi najlepsze efekty.

Dzieci uczęszczające do Magic 
World Preschool uczestniczą w  wy-

cieczkach edukacyjnych i  kultural-
nych, zajęciach plastycznych, muzycz-
nych i  sportowych oraz warsztatach 
prowadzonych przez psychologa.

WORLD PRIMARY SCHOOL
Szkoła wyróżnia się indywidu-

alnym podejściem do uczniów. Jej 
celem jest dbanie o  harmonijny 
i  wszechstronny rozwój dzieci. Pla-
cówka nie tylko uczy, ale także wspie-
ra rozwój pasji, inspiruje i zachęca do 
pracy na każdym etapie drogi edu-
kacyjnej. Szkoła stawia na ciekawą 
edukację pełną przygód i  wyzwań 
w  atmosferze wsparcia. World Pri-
mary School przeznaczone jest dla 
uczniów od pierwszej do ósmej kla-
sy. Grupy są kameralne i  składają się 
maksymalnie z 18 osób. 

World Primary School jest szkołą 
z  Międzynarodową Akredytacją – 
Cambridge Assessment Internatio-
nal Education – Cambridge Interna-
tional School. Realizujemy program 
Cambridge Primary & Lower Se-
condary oraz polską podstawę pro-
gramową.

MUSIC WORLD SCHOOL
Music World School to popołu-

dniowa szkoła muzyczna I  stopnia. 
Jako jedna z  czterech placówek w  Po-
znaniu posiada akredytację CEA dają-
cą pełne, profesjonalne wykształcenie 
muzyczne na poziomie Państwowej 
Szkoły Muzycznej I  stopnia. Każdy 
jej absolwent otrzymuje dyplom da-
jący możliwość dalszego kształcenia 
w  szkołach muzycznych II stopnia. 
Szkoła ta, to kameralna placówka, 
którą wyróżnia otwartość na różno-
rodność i kreatywność podczas prowa-
dzonych zajęć. W Music World School 
do wyboru są dwa cykle kształcenia: 
JUNIOR ACADEMY, czyli cykl 6-let-
ni oraz TEEN ACADEMY, który trwa 
cztery lata. Aktualnie uczniowie mają 
do wyboru trzy główne instrumenty: 
fortepian, skrzypce i gitarę.

WORLD SCHOOL to wyjątko-
wy projekt, który mimo dużego suk-
cesu, nadal się rozwija. Placówki te są 
idealne dla rodziców, którym zależy 

na rozwoju dzieci i  ich możliwości 
odkrywania świata poprzez niesamo-
witą przygodę!

NABÓR UZUPEŁNIAJĄCY 
DO SZKOŁY!

Szczegóły oferty dotyczące nabo-
ru uzupełniającego znajdą Państwo 
na stronie internetowej: www.world-

-school.pl

DOŁĄCZ DO KLASY 
CZWARTEJ!

Zapraszamy dzieci klasy trzeciej 
do utworzonej klasy czwartej. Formu-
larz aplikacyjny można wypełnić za 
pośrednictwem strony: https://world-

-school.pl/rekrutacja-podstawowka/.

Zapraszamy do kontaktu:
ul. Obornicka 124,
Suchy Las 62-002.
515- 789- 269
kontakt@world-school.pl 
www.world-school.pl
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Dzisiejsza stomatologia coraz czę-
ściej nie skupia się na poszczególnych 
zębach, ale na kompleksowym spojrze-
niu na całą jamę ustną. Dzięki temu, po 
wyleczeniu próchnicy czy chorób przy-
zębia, można kontynuować terapię z za-
biegami w  zakresie ortodoncji, a  także 
stomatologii estetycznej, co również 
nie musi oznaczać ciągnącego się la-
tami leczenia. Mamy dostępne środki 
i  możliwości do dużo szybszej i  niein-
wazyjnej metody prostowania zębów.

Clear Aligner to nowoczesny system 
leczenia ortodontycznego za pomocą 
nakładek, który nie ingeruje w codzien-
ne funkcjonowanie. Pacjent otrzymuje 
zestaw trzech przezroczystych nakła-
dek przeznaczonych na cztery tygodnie 
stosowania. Każdą z  nich należy nosić 
około 20 godzin dziennie, ściągając je 
do jedzenia, picia oraz czyszczenia. Bar-
dzo istotną kwestią jest wysoka estety-
ka, a  także, w  przeciwieństwie do stan-
dardowego leczenia ortodontycznego, 

brak dolegliwości bólowych. Nakładki 
zapewniają pacjentom wysoki komfort 
użytkowania, a pożądane efekty można 
uzyskać już po kilku miesiącach.

Proces leczenia jest dostosowywa-
ny do każdego przypadku, ustalany 
na podstawie wstępnej diagnozy oraz 
rozmowy z pacjentem. Podczas analizy 
lekarz stwierdza, czy wada kwalifikuje 
się do leczenia metodą Clear Aligner. 
Przed rozpoczęciem przedstawiany jest 
pacjentowi plan leczenia, informacje 
o  kosztach, czasie trwania terapii oraz 
efektach, jakie można uzyskać. Wszyst-
ko to ustalane jest indywidualnie dla 
każdej osoby, w  zależności od sytuacji 
w jamie ustnej.

Po skorygowaniu wady następuje 
ostatni etap – retencja. Niezwykle istot-
na faza leczenia, bez której może dojść 
do utraty osiągniętych efektów. To 
właśnie nakładki retencyjne, noszone 
sumiennie zapewniają utrzymanie za-
mierzonego rezultatu.

Wprowadzenie metody Clear Ali-
ner do kompleksowej terapii, w  połą-
czeniu z innymi zabiegami leczniczymi 
oraz estetycznymi, zapewnią pacjen-

tom nie tylko piękny uśmiech, ale rów-
nież zdrowe i prawidłowe funkcjonowa-
nie całej jamy ustnej.

Zespół Mio-Dent

Nie tylko piękny uśmiech
Proste i białe zęby wielu osobom wydają się nieosiągalne. 
Istnieje przeświadczenie, że droga do uzyskania wymarzo-
nego uśmiechu wymaga wielu wyrzeczeń, jest długotrwa-
ła i bardzo droga. A co, jeśli okaże się, że to już zamierzchłe 
czasy i uzyskanie efektu pięknego uśmiechu, jak z reklamy, 
nie musi być takie trudne?

ul. Młodzieżowa 11, 62-002 Suchy Las
www.mio-dent.pl, tel. +48 612 787 877

facebook: MioDentStomatologia
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PROFESJONALNE SPRZĄTANIE DOMÓW, MIESZKAŃ, BIUR
PRANIE MEBLI TAPICEROWANYCH, DYWANÓW, 

WNĘTRZ SAMOCHODÓW U KLIENTA

tel. 668 178 876, 668 178 831

Nowy system 
odbudowy zębiny
Biodentine to innowacyjny materiał stomatologiczny, który 
może całkowicie zastąpić zębinę, zarówno w obszarze ko-
rony jak i korzenia. Spektrum jego zastosowania jest bardzo 
szerokie – od zabiegów endodontycznych po procedury 
stomatologii odtwórczej. Jest to to pierwszy biokompaty-
bilny i bioaktywny substytut zębiny koronowo-korzeniowej 
o unikalnych właściwościach klinicznych.

Biokompatybilność (czyli bio-
zgodność) oznacza, że materiał cha-
rakteryzuje się brakiem toksyczności, 
nie wpływa na układ odpornościowy 
organizmu i  nie wywołuje hemolizy. 
Bioaktywność polega na zdolności 
do stymulowania odbudowy tkanki 
zęba. Działa na zasadzie indukcji mi-
neralizacji, co oznacza, że wspomaga 
naturalny proces tworzenia nowej 
tkanki zęba. Dzięki temu materiał ten 
sprzyja regeneracji i  wzmocnieniu 
zęba, co prowadzi do długotrwałych 
efektów leczniczych. Biodentine mi-
nimalizuje ryzyko powikłań w  przy-
padku bardzo głębokich ubytków 
próchnicowych oraz oferuje nowe 
możliwości dla zębów z nieodwracal-
nym zapaleniem miazgi – stan, który 
do tej pory prowadził do wdrożenia 
leczenia kanałowego.

Dodatkowo Biodentine ma wła-
ściwości antybakteryjne i  pomaga 
w zwalczaniu infekcji. Zapewnia także 
doskonałą przyczepność do tkanek 
zęba. Właściwości mechaniczne od-
powiadające zębinie gwarantują wy-
soką odporność na nacisk. Procedura 
z użyciem Biodentine jest szybka. Ma-
teriał jest łatwy do aplikacji i można go 
precyzyjnie uformować. 

Biodentine wykorzystujemy z  po-
wodzeniem do leczenia zębów u  naj-
młodszych pacjentów, zarówno zębów 
stałych, mlecznych, jak i po urazach.

W naszym gabinecie już od dłuż-
szego czasu pracujemy z  tym mate-
riałem.

Chcesz dowiedzieć się więcej?  
Zapraszamy do Gabinetu Mio-dent 
Stomatologia.

Lek. Barbara Włocławska

Lek. Barbara Włocławska

WYDARZENIA / REKLAMA

Przetarg na nową siedzibę 
Teatru Muzycznego
Poznański Teatr Muzyczny przygotowuje się do opuszcze-
nia siedziby przy ulicy Niezłomnych. Podczas konferencji 
pod koniec maja ogłoszono przetarg na wykonawcę, który 
wybuduje nowy gmach teatru.

Konferencja odbyła się na działce 
przy ulicy Skośnej 1, gdzie powstanie 
nowy gmach. Podczas konferencji 
oprócz przedstawicieli teatru nie za-
brakło też przedstawicieli władz samo-
rządowych, ale krajowych.

Nowoczesny, w centrum 
Poznania

Gmach teatru, który zostanie wznie-
siony wedle wstępnych planów do 2026 
r., będzie jednym z  najnowocześniej-
szych w całej Europie, a zarazem będzie 
największy w  Polsce. Łączna kubatura 
projektu autorstwa Atelier Loegler Ar-
chitekci ma wynieść 170 tys. metrów 
sześciennych, w  środku znajdować się 
będą sala główna z widownią, mogącą 
pomieścić 1200 osób, sala kameralna 
z  widownią na 300 widzów, a  także 
przestrzeń koncertowa z  widownią 
na 150 miejsc, foyer i restauracja z salą 
bankietową. Oprócz tego powstanie 
obszerne zaplecze z  garderobami, cha-
rakteryzatornią, salami prób, studiem 
nagraniowym oraz warsztatami, biblio-
teką nut, biurami i magazynami.

Sala główna dodatkowo będzie 
wyposażona w obrotową scenę, która 
pozwoli na przygotowywanie wido-
wisk z  jeszcze większym rozmachem. 
Do tego należy dodać także dwustop-
niowe zapadnie oraz głębokie kulisy.

Nie zapomniano o szeregu rozwią-
zań dla osób niepełnosprawnych, jak 
m.in. dostosowane windy i  lady, linie 
naprowadzające, a  także specjalne 
miejsca dla poruszających się na wóz-
kach. Oprócz tego dostępne będą też 
zestawy słuchawkowe, dzięki którym 
realizować będzie można przedstawie-
nia z audiodeskrypcją. Teatr wychodzi 
także naprzeciw tym, którzy będą 
potrzebować komfortki, czyli specjal-
nego przewijaka dla dorosłych osób 
z  niepełnosprawnościami. Znajdzie 
się ona w jednej z łazienek.

– Bardzo się cieszę, że już za kilka 
lat mieszkańcy regionu, w  tym także 
powiatu poznańskiego, będą mogli 
oglądać spektakle w  nowej siedzibie. 
Teatr Muzyczny to instytucja nie tyl-
ko z tradycjami, ale także z ogromnym 
potencjałem – podkreślał starosta Jan 
Grabkowski. – By w  pełni ten poten-
cjał wykorzystać i realizować przedsta-
wienia z jeszcze większym rozmachem, 
potrzeba budynku dostosowanego do 
potrzeb widzów, jak i artystów. Nowa 
siedziba stanie się teatrem metropoli-
tarnym, służącym zarówno mieszkań-
com Poznania, jak i  całego powiatu. 
Jestem przekonany, że będzie on tłum-
nie odwiedzany przez Wielkopolan, 
jak i  turystów spragnionych muzycz-
nych wrażeń z całej Polski.

– Ten teatr jest spełnieniem marzeń. 
Nie tylko nas, jako artystów Teatru Mu-
zycznego, jako zarządzających teatrem 

– zaznaczył dyrektor Przemysław Kie-
liszewski. – Myślę, że otwarcie tej sie-
dziby w jubileusz siedemdziesięciolecia 
teatru będzie pięknym prezentem dla 
pokoleń artystów w  nim pracujących, 
ale przede wszystkim jest spełnieniem 
marzeń poznaniaków, którzy chcą być 
dumni z  takiego miejsca, którego bra-
kuje w Poznaniu i czujemy to, że miesz-
kańcy bardzo to wspierają. 

Ekologiczny park muzyki
Teatr powstanie w  formule „zapro-

jektuj i  wybuduj”, a  jedną z  dodatko-
wych opcji w jego ramach jest stworze-
nie Parku Wody i Muzyki, czyli parku 
od południowej strony teatru, w  któ-
rym może powstać chociażby wodno-

-muzyczna ścieżka edukacyjna, kładki 
dla pieszych oraz zbiornik zasilany 
wodą retencjonowaną z  dachu teatru, 
który posłuży do dostarczania energii.

Twórcami tej koncepcji jest Zarząd 
Zieleni Miejskiej oraz spółka Aquanet. 
Jednak do właściwego działania parku 
niezbędne jest zbudowanie ulicy Sko-
śnej, które to zadanie zostanie zreali-
zowane przez Poznańskie Inwestycje 
Miejskie oraz Zarząd Dróg Miejskich.

Inwestycja w nowy budynek Teatru 
Muzycznego to także skutek działań 
ponad podziałami. Świadczyć o  tym 
może chociażby obecność na konferen-
cji nie tylko wspomnianego dyrektora 
teatru Przemysława Kieliszewskiego 
oraz innych członków zarządu, ale też 
prezydenta Jacka Jaśkowiaka, starosty 
Jana Grabkowskiego oraz przedstawi-
cieli rządu – wiceminister Funduszy 
i  Polityki Regionalnej Jadwigi Emile-
wicz, a  także ministra ds. Unii Euro-
pejskiej Szymona Szynkowskiego vel 
Sęka. Politycy różnych opcji w  swych 
wypowiedziach podkreślali znaczenie 
współpracy mimo podziałów. 

– Ten skład pokazuje, że potrafi-
my przy tych ważnych inwestycjach 

wznieść się ponad podziały. I  gdyby 
nie pańska determinacja odnośnie ja-
kości repertuaru, liczby widzów, które 
pan ściąga, w zakresie tych wyróżnień, 
które otrzymuje pan jako osoba zarzą-
dzająca teatrem, to dzisiaj nie byłoby 
tego składu – komplementował prezy-
dent Poznania.

– Rozmawialiśmy z  panem prezy-
dentem dwa lata temu, aby Poznań stał 
się siedzibą Festiwalu Teatrów Muzycz-
nych. Dziś jest to niemożliwe, bo nie ma 
w Poznaniu takiego miejsca, w którym 
kilka teatrów mogłoby zrobić wielkie 
realizacje, wstawić scenografię, wypro-
wadzić i  wprowadzić ją tego samego 
dnia. Ta nowa siedziba taką możliwość 
i  taki potencjał będzie miała – podkre-
ślała Jadwiga Emilewicz. – Rzeczywi-
ście tej inwestycji by nie było, gdyby 
nie współpraca rządu z  samorządem. 
Rząd dołoży do realizacji tego przed-
sięwzięcia 110 mln zł. Jest to kolejna 
ważna, duża, znacząca inwestycja, jaka 
ma miejsce w  Poznaniu przy wsparciu 
środków z budżetu państwa.

– To że my w niektórych sprawach 
się z  panem prezydentem, władzami 
miasta fundamentalnie nie zgadzamy, 
to jest fakt. Nie ma co tego ukrywać, 
ale to w  żaden sposób nie wyklucza 
możliwości współpracy wokół spraw 
ważnych – dodał Szymon Szynkow-
ski vel Sęk. – Taką sprawą ważną jest 
wykorzystanie potencjału Teatru Mu-
zycznego, a  żeby ten potencjał mógł 
być wykorzystany, potrzebne jest 
mnóstwo technologii. O to zabiega od 
lat bardzo skutecznie – konsekwent-
nie, po poznańsku odhaczając na tej 
ścieżce kolejny krok, pan dyrektor 
Przemysław Kieliszewski.

Teatr Muzyczny cały czas oferuje 
zróżnicowany wachlarz spektakli, gra-
nych w  siedzibie przy ulicy Niezłom-
nych. Jeśli nowa siedziba powstanie, to 
Poznań będzie dysponować nowocze-
snym budynkiem z  dogodnym połą-
czeniem tramwajowym.

Bartosz Kabaciński 
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MOTORYZACJA

Toyota Yaris - mocniejsza hybryda 
oraz ulepszone multimedia 
i systemy bezpieczeństwa
• W Toyocie Yaris debiutuje nowa hybryda o mocy 130 KM
• Nowy napęd o oznaczeniu Hybrid 130 będzie dostępny 

w wersjach GR SPORT i Premiere Edition
• Nowe, cyfrowe zegary, większe ekrany systemu Toyota 

Smart Connect oraz cyfrowy kluczyk
• Wersja Premiere Edition z unikalnym dwukolorowym 

malowaniem nadwozia i lakierem Neptune Blue
• Przyjmowanie zamówień na nową Toyotę Yaris rozpocz-

nie się w sierpniu
Yaris był pierwszym modelem 

w klasie miejskich aut z napędem hy-
brydowym. Teraz Toyota rozszerza 
gamę Yarisa Hybrid o nową hybrydę 
o  większej mocy i  lepszej dynamice, 
która łączy elementy napędu piątej 
generacji z  obecnym układem. Auto 
zyska też ulepszone systemy wsparcia 
kierowcy podczas jazdy i parkowania 
Toyota T-Mate, w  tym najnowszą ge-
nerację Toyota Safety Sense. W  Yari-
sie Hybrid debiutują też nowe cyfro-
we zegary, system multimedialny 
Toyota Smart Connect zyskał nowe, 
większe ekrany, a  samochód może 
być obsługiwany przy pomocy cyfro-
wego kluczyka.

Początek rezerwacji online nowe-
go Yarisa zaplanowano na lipiec. 

NOWY NAPĘD HYBRYDOWY 
O WIĘKSZEJ MOCY

Yaris Hybrid zyskuje nowy napęd 
hybrydowy, który będzie miał większą 
moc oraz dawał jeszcze lepsze wraże-
nia z jazdy. Klienci będą mogli od teraz 
wybrać wersję, która bardziej im pasu-
je, ale zachowując cały czas niskie zu-
życie paliwa oraz niskie emisje CO2.

Zwiększenie mocy poprawiło też 
wrażenia z jazdy. Auto szybciej reagu-
je na wciśnięcie pedału przyspiesze-
nia, jest bardziej żwawe i prowadzi się 

dynamicznie, co będzie miało zna-
czenie zarówno w  ruchu miejskim, 
jak i  podczas podróży po drogach 
szybkiego ruchu.

Wersje GR SPORT oraz Premiere 
Edition będą miały nowy hybrydowy 
napęd o nazwie Hybrid 130 w standar-
dzie. Dotychczasowy układ o  mocy 
116 KM będzie oferowany w  nowym 
Yarisie równolegle.

WIĘKSZE BEZPIECZEŃSTWO 
DZIĘKI TOYOTA T-MATE

Obecna generacja Toyoty Yaris 
stanowi punkt odniesienia pod wzglę-
dem bezpieczeństwa dla aut ze swoje-
go segmentu ze względu na liczne roz-
wiązania z  zakresu ochrony czynnej 
i biernej kierowcy i pasażerów.

Dzięki nowemu systemowi multi-
mediów oraz modułowi transmisji da-
nych (DCM) Toyota może aktualizo-
wać wybrane funkcje pakietu Toyota 
Safety Sense oraz multimediów over-

-the-air bez konieczności wizyty w ser-
wisie. Pliki zostaną pobrane w trakcie 
jazdy, a  kierowca wybierze moment, 
w  którym dokonać instalacji nowego 
oprogramowania.

Dzięki nowej kamerze oraz no-
wym radarom o lepszych parametrach 
znacząco zwiększyła się liczba wy-
krywanych niebezpiecznych sytuacji. 

Układ wczesnego reagowania w  razie 
ryzyka zderzenia (PCS) może teraz 
wykryć potencjalne zderzenie czoło-
we, a  także wykrywa większą liczbę 
obiektów, które mogą znaleźć się na 
drodze auta jak piesi, rowerzyści czy 
od teraz też motocykliści.

Nowy układ Emergency Driving 
Stop System (EDSS) pomoże, gdy 
kierowca zasłabnie, o  ile aktywowany 
jest układ LTA. Jeśli system wykryje, 
że przez określony czas kierowca nie 
wykonał żadnego ruchu kierownicą, 
nie dotykał hamulca i  pedału przy-
spieszenia, włączy ostrzeżenie dźwię-
kowe. Jeśli nadal nie będzie reakcji, 
auto bezpiecznie się zatrzyma, włączy 
światła awaryjne, a  drzwi zostaną od-
blokowane.

W  nowym Yarisie zastosowano 
ulepszony aktywny tempomat ada-
ptacyjny (ACC), którego działanie jest 
szybsze i  bardziej naturalne. Np. gdy 
przed Yarisa wjedzie inny samochód, 
wytracanie prędkości będzie łagod-
niejsze. Kierowca może też ustawić 
większy dystans od poprzedzającego 
auta, a  układ redukcji prędkości w  za-
kręcie aktywuje się wcześniej, by pra-
cować płynniej. 

YARIS JESZCZE BARDZIEJ 
MULTIMEDIALNY

Nowa Toyota Yaris zyska nowe 
wyświetlacze przed kierowcą oraz 
systemu multimedialnego wraz z  no-
wymi funkcjami. Cyfrowe zegary 
w  zależności od wersji mają rozmiar 
7 cali lub 12,3 cala, a  ekran systemu 
multimediów ma przekątną 9 lub 10,5 
cala – w obu przypadkach to najwięk-
sze wyświetlacze w tym segmencie.

Yaris łączy się bezprzewodowo ze 
smartfonami przy pomocy Apple Car-
Play® i Android Auto™. 

ŁATWY DOSTĘP 
Z CYFROWYM KLUCZYKIEM

Nowy Yaris jest pierwszym mo-
delem, w  którym dostępny będzie 
cyfrowy kluczyk. Połączony z  aplika-
cją MyT da dostęp do auta aż pięciu 
użytkownikom przy pomocy ich 
smartfonów. Został zaprojektowany 
z  myślą o  wygodzie użytkowania, 
może otworzyć lub zamknąć drzwi, 
a  także uruchomić auto bez koniecz-
ności wyjmowania telefonu z  kiesze-
ni lub torebki.

YARIS PREMIERE EDITION
Wraz z premierą nowego Yarisa do 

oferty trafi wersja specjalna Premiere 
Edition, która prezentuje pełnię możli-
wości nowych elementów. Samochód 
będzie oferowany z  zupełnie nowym 
lakierem Neptune Blue w  połączeniu 
z  czarnym dachem. Niebieski motyw 
będzie obecny także we wnętrzu na 
przeszyciach foteli oraz listwach deko-
racyjnych deski rozdzielczej i boczków 
drzwi. Samochód w tej wersji otrzyma 
też nowe, 17-calowe felgi aluminiowe 
o  maszynowym wykończeniu. Yaris 
Premiere Edition będzie dostępny tak-
że w  dwóch innych dwukolorowych 
wariantach z  czarnym dachem i  lakie-
rami Platinum Pearl White oraz Silver 
Metallic.

*Wszystkie dane techniczne są 
przed homologacją. Ostateczna spe-
cyfikacja pojazdu zostanie potwier-
dzona w  momencie wprowadzania 
auta na rynek

Toyota Ukleja zaprasza do salonów!
ul. Obornicka 132, 62-002 Suchy Las k/Poznania,  

tel. +48 61 811 75 70

ul. Pilska 45, 64-850 Ujście k/Piły,  
tel. +48 67 210 51 00

ul. Zawady 38, 61-002 Poznań,  
tel. +48 61 629 90 00

www.toyota-poznan.pl    www.toyota-ukleja.pl    www.uzywane-ukleja.pl

Zapraszamy do kontaktu i odwiedzenia  
strony internetowej!

www.toyota-poznan.pl

WYDARZENIA 

Vipy zaśpiewały dzieciom
Dzień dziecka można spędzać na wiele sposobów. Można 
ze swoją pociechą pójść na lody, do kina albo na koncert. 
Podczas koncertu w Poznaniu dla dzieci wystąpili między 
innymi Roksana Węgiel oraz raper Sobota.

1 czerwca w poznańskim Centrum 
Kongresowo-Dydaktycznym Uniwer-
sytetu Medycznego im. Karola Mar-
cinkowskiego odbył się specjalny kon-
cert z okazji Dnia Dziecka pod hasłem 

„Vipy Dzieciom”, zorganizowany przez 
Fundację Bliżej Gwiazd. Wieczorem 
na scenie auli wystąpiła chociażby 
Roksana Węgiel, Sobota, Nick Sinc-
kler oraz zespół fundacji, w  którym 
śpiewały oraz tańczyły dzieci w  róż-
nym wieku. Wodzirejem został znany 
z  fal Radia Złote Przeboje prezenter 
Kamil Baleja, który współprowadził 
koncert ze swoją córką.

Filmowo-muzyczna uczta
Repertuar muzyczny koncertu 

prezentował szeroką kolekcję piose-
nek ze znanych filmów dla dzieci, nie 
tylko z  najnowszych produkcji. Ro-
dzice mogli chociażby przypomnieć 
sobie własne dzieciństwo, słuchając 
piosenek pochodzących z  klasycz-
nych animacji Disneya, jak „Dziś 
wiem” z  „Piotrusia Pana”, „Kolorowy 
wiatr” z  „Pocahontas” czy „Circles 
of Life”, które otwiera „Króla Lwa”. 
Młodsi uczestnicy imprezy mogli na-
tomiast bawić się przy takich piosen-
kach jak „Włosy w górę” z filmu „Trol-
le” czy „Zatrzymać chwilę” z  trzeciej 
części „Hotelu Transylwania”.

Wyróżnienia należą się przede 
wszystkim muzykom oraz dzieciom, 
występującym na scenie. Artyści 
zaprezentowali utwory kojarzone 
przez niemal każde dziecko i  rodzica 
w  zupełnie nowych aranżacjach, któ-

re niekiedy znacznie różniły się od 
wersji oryginalnych. Wokaliści dali 
niezły popis swoich zdolności – So-
bota zazwyczaj kojarzący się z  raczej 
inną muzyką świetnie odnalazł się 
w  dyrygenta oraz zachęcał dzieci do 
wspólnego śpiewania. Bardzo dobrze 
wypadł także Nick Sinckler, który za-
prezentował bardzo szeroką gamę wo-
kalną i doskonale śpiewał nie tylko po 
angielsku (wykonał chociażby swoją 
piosenkę w  stylu R’n’B „Whatever 
the Road May Lead”) , ale też po pol-
sku. Muzyk, który przybył do nas ze 
Stanów Zjednoczonych, oprócz tego 
rozbawiał publikę i pokazywał się z jak 
najbardziej pozytywnej strony.

Dodatkowo przekonująca była 
oprawa wizualna – wielobarwne wizu-
alizacje oraz światła przyciągały uwagę 
widzów.

Specjalny występ 
Roksany Węgiel

Koncert składał się z  dwóch 
części – w  pierwszej występowali 
wspomniani wyżej artyści, natomiast 
w  drugiej na scenie pojawiła się Rok-
sana Węgiel wraz z towarzyszącym jej 
zespołem muzycznym. Jej przybycie 
spotkało się z  głośnymi okrzykami 
dzieci, czekających na występ głów-
nej gwiazdy wieczoru. Zwyciężczyni 
Eurowizji Junior podczas swojego 
godzinnego koncertu pokazała cał-
kiem szerokie spektrum muzyczne. 
Widzowie mogli usłyszeć na scenie 
zarówno popowe dźwięki, muzykę 
elektroniczną, jak również niemal 
metalowe brzmienia.

Podczas koncertu Roksana Wę-
giel wykonała także piosenki z  naj-
nowszej płyty „13+5”, jak „Miasto”, 

„Po co nam”, „Pierwsze miejsce” czy 
„Gen Z” (potoczne określenie pokole-
nia urodzonego w latach 1995-2012). 
Nie zabrakło także piosenki, dzię-
ki której popularna Roxie wygrała 
w 2018 r. 16. Konkurs Piosenki Euro-
wizji dla Dzieci, czyli „Anyone I Want 

To Be”. Podczas koncertu ciesząca 
się dużą popularnością wokalistka 
wykonała także cover piosenki Eki-
py „Napad na bank”. Swój występ za-
kończyła przy głośnej owacji publiki, 
wraz z  pozostałymi artystami wyko-
nując piosenkę „Przyjdź po mnie”.

Dziecięca konferencja
Po koncercie natomiast odbyła 

się konferencja dla prasy oraz zapro-
szonych dzieci, które miały okazję 
zadać pytania artystom w ystępują-
cym na scenie. Dzieci pytały gości 
między innymi o  to, jakie są ich 
ulubione piosenki, ulubieni muzycy, 
kiedy zaczęli karierę, ile koncertów 
zagrali, a  także co robią , gdy się po-
mylą podczas w ystępu. Padło także 
pytanie do Soboty, o  to skąd się 
wziął jego pseudonim – artysta w y-
jaśnił, że pochodzi od jego nazwiska 
Sobolewski.

Po konferencji dzieci miały także 
szansę na zrobienie sobie pamiątko-
wego zdjęcia oraz zdobycie autografu 
swojego ulubionego wykonawcy.

Bartosz Kabaciński

Wszyscy ludzie w jakimś 
stopniu mnie fascynują
Takie wydarzenie, jak koncert z okazji Dnia Dziecka, jest 
rzecz jasna ważne ze względu na najmłodszych. Nie tylko 
było do nich skierowane, ale też przez nich tworzone. 
W zespole Fundacji Bliżej Gwiazd znalazła się Zuzanna 
Ohirko, która odpowiedziała na kilka naszych pytań.

– Jakie są twoje wrażenia z koncertu?
– Bardzo podobało! Bardzo fajnie 

się śpiewało, fajni ludzie, fajna atmos-
fera.

– Jak długo już tak śpiewasz?
– W tym zespole pięć lat, a ogólnie 

to niemal od początku życia. Z osiem 
lat myślę, że śpiewam.

– Ile się przygotowywaliście do tego 
koncertu?

– Do tego rok.
– To pewnie zasługa twojej mamy, 

że występujesz w zespole? Czy ktoś 
inny Cię zachęcił?

– Tak! Moja mama mnie tu przy-
prowadziła.

– Nie odczuwasz stresu na scenie?
– Nie, teraz już nie.

– Jakie to uczucie śpiewać z Roksaną 
Węgiel na jednej scenie?

– Myślę, że to bardzo fajne przeży-
cie. Takie unikalne. Myślę, że drugi raz 
może się to nie powtórzyć.

– A kto Cię najbardziej fascynuje pod 
względem muzycznym? Masz takie-
go idola, idolkę?

– W  sumie to nie. Bardzo różni lu-
dzie, wszyscy w sumie, w  jakimś stop-
niu mnie fascynują.

– Zamierzasz w  przyszłości związać 
się z muzyką?

– Myślę, że nie. To jest bardziej taka 
hobbystyczna pasja.

– Tak na koniec, kiedy następny wy-
stęp?

– Szczerze mówiąc nie mam poję-
cia, ale pewnie za rok, może półtora 
będzie jakiś większy występ.

Rozmawiał  
Bartosz Kabaciński
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 REKLAMA / KONKURS Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

KONKURS FOTOGRAFICZNY DLA CZYTELNIKÓW

Mieszkańcy naszej gminy kochają zwierzęta, więc ko-
lejny konkurs również będzie z Waszymi milusińskimi. 
Czekamy na Wasze zdjęcia z pupilami. Pochwalcie się 
swoimi psami, kotami, rybkami i nie tylko. Najładniej-
sze zostaną nagrodzone.

Do wygrania: 
   Szlifierka do gipsu 750W SFMEE500S-QS Stanley Fatmax  o war-

tości 787 zł ufundowana przez firmę Bricoman, ul. Wojciechow-
skiego 7/17 w Poznaniu 

   dwa vouchery, każdy po 150 zł na wybrane usługi, ufundowa-
ne przez Studio Urody Natalia z Chludowa, ul. Obornicka 4,   
tel. 888 405 885

   bony na zestawy ufundowane przez KFC, ul. Obornicka 134 
w Suchym Lesie

   voucher na konsultację protetyczną  o wartości 300 zł ufundo-
wała Stomatologia MIO-DENT, ul. Młodzieżowa 11 z Suchego 
Lasu tel. 729-102-800

   voucher o  wartości 1000 zł na zabieg urządzeniem Accent 
Prime™ jednej wybranej partii ciała ufundowała firma pani 
Doroty Grzebisz: www.jemynietyjemy.pl, www.healthe-
sthetics.pl, tel. 790 400 637, 887 400 637, ul. Obornicka 104  
w Suchym Lesie

   trzy vouchery o wartości 260 zł każdy na laserowy lifting twa-
rzy ThermoLift’RF’ ufundowanie przez Salon Urody Sisel 
- Agnieszka Czabańska, ul. Jeżynowa 19 w Suchym Lesie -  
tel 667 924 543, 667 859 640

Obornicka 134 
Suchy Las

Zdjęcia, dane osobowe, numer telefonu oraz zgodę na 
publikację fotografii prześlijcie do 15 lipca 2023 r. na 
adres konkurs@sucholeski.eu

EDUKACJA EDUKACJA / ZDROWIE

Międzynarodowa Edukacja 
dla dzieci w Suchym Lesie
Już wkrótce rozpocznie się drugi rok działania projektu 
WORLD SCHOOL – międzynarodowego przedszkola, szko-
ły podstawowej i szkoły muzycznej, które w nowoczesny 
sposób podchodzą do nauczania dzieci.

Aktualnie trwa NABÓR UZU-
PEŁNIAJĄCY do szkoły, a  w  przed-
szkolu zostały ostatnie wolne miejsca!

WORLD SCHOOL to innowa-
cyjny projekt, w  którego skład wcho-
dzą przedszkole, szkoła podstawowa 
oraz szkoła muzyczna. Po udanym 
starcie prawie rok temu, placówki od-
noszą ogromny sukces i  cieszą się du-
żym zainteresowaniem rodziców.

NA CZYM POLEGA PROJEKT 
WORLD SCHOOL?

Szkoły powstały z  myślą o  współ-
czesnej edukacji opartej na otwartości, 
tolerancji i szacunku.

Placówki są niepubliczne, a  ich 
działanie odpowiadać ma na współ-
czesne potrzeby rodziców i  ich dzieci. 
System nauczania opiera się na dwu-

języczności, regularnej komunikacji 
i zabawie! Dzieci już od najmłodszych 
lat uczą się nie tylko języka angielskie-
go jako przedmiotu, ale też fonetyki 
języka angielskiego, literatury anglo-
języcznej czy przedmiotów, to jest Ma-
thematics, General English, Science, 
Global Perspectives.

Autorką WORLD SCHOOL jest 
Marta Kowalska, prezes zarządu, ab-
solwentka studiów psychologicznych 
oraz szkoły muzycznej drugiego stop-
nia. Specjalizuje się w psychologii roz-
wojowej dzieci i  młodzieży. Jej celem 
było stworzenie szkoły nowoczesnej, 
która dostosowuje się do rozwijające-
go się świata.

– Pragnę, aby nasi uczniowie byli 
obywatelami Polski i  całego świata, 
którzy swobodnie komunikują się 

w  języku angielskim, dla których nie 
istnieją bariery językowe, którzy ro-
zumieją różnice kulturowe, są otwar-
ci i  pełni szacunku dla innych ludzi 

– podkreśla prezes Marta Kowalska.

MAGIC WORLD PRESCHOOL
Przedszkole M AGIC WORLD 

to miejsce, w  którym dzieci otoczo-
ne zostają troskliwą opieką już od 
drugiego roku życia. Przedszkole 
uczy samodzielności, pomaga w  od-
krywaniu świata i  wspiera rozwój, 
a  to wszystko w  ciepłej atmosferze 
bezpieczeństwa i  akceptacji. Misją 
placówki jest wzmacnianie natu-
ralnej ciekawości świata u  dzieci, 
uwrażliwienie ich na potrzeby in-
nych oraz pomaganie w  budowaniu 
relacji z  rówieśnikami. Każdą gru-
pą zajmuje się dwóch opiekunów 

– jeden mówiący w  języku polskim 
i  drugi komunikujący się w  języku 
angielskim. Dzięki ich współpracy 
program polskojęzyczny zintegro-
wany jest z anglojęzycznym, co przy-
nosi najlepsze efekty.

Dzieci uczęszczające do Magic 
World Preschool uczestniczą w  wy-

cieczkach edukacyjnych i  kultural-
nych, zajęciach plastycznych, muzycz-
nych i  sportowych oraz warsztatach 
prowadzonych przez psychologa.

WORLD PRIMARY SCHOOL
Szkoła wyróżnia się indywidu-

alnym podejściem do uczniów. Jej 
celem jest dbanie o  harmonijny 
i  wszechstronny rozwój dzieci. Pla-
cówka nie tylko uczy, ale także wspie-
ra rozwój pasji, inspiruje i zachęca do 
pracy na każdym etapie drogi edu-
kacyjnej. Szkoła stawia na ciekawą 
edukację pełną przygód i  wyzwań 
w  atmosferze wsparcia. World Pri-
mary School przeznaczone jest dla 
uczniów od pierwszej do ósmej kla-
sy. Grupy są kameralne i  składają się 
maksymalnie z 18 osób. 

World Primary School jest szkołą 
z  Międzynarodową Akredytacją – 
Cambridge Assessment Internatio-
nal Education – Cambridge Interna-
tional School. Realizujemy program 
Cambridge Primary & Lower Se-
condary oraz polską podstawę pro-
gramową.

MUSIC WORLD SCHOOL
Music World School to popołu-

dniowa szkoła muzyczna I  stopnia. 
Jako jedna z  czterech placówek w  Po-
znaniu posiada akredytację CEA dają-
cą pełne, profesjonalne wykształcenie 
muzyczne na poziomie Państwowej 
Szkoły Muzycznej I  stopnia. Każdy 
jej absolwent otrzymuje dyplom da-
jący możliwość dalszego kształcenia 
w  szkołach muzycznych II stopnia. 
Szkoła ta, to kameralna placówka, 
którą wyróżnia otwartość na różno-
rodność i kreatywność podczas prowa-
dzonych zajęć. W Music World School 
do wyboru są dwa cykle kształcenia: 
JUNIOR ACADEMY, czyli cykl 6-let-
ni oraz TEEN ACADEMY, który trwa 
cztery lata. Aktualnie uczniowie mają 
do wyboru trzy główne instrumenty: 
fortepian, skrzypce i gitarę.

WORLD SCHOOL to wyjątko-
wy projekt, który mimo dużego suk-
cesu, nadal się rozwija. Placówki te są 
idealne dla rodziców, którym zależy 

na rozwoju dzieci i  ich możliwości 
odkrywania świata poprzez niesamo-
witą przygodę!

NABÓR UZUPEŁNIAJĄCY 
DO SZKOŁY!

Szczegóły oferty dotyczące nabo-
ru uzupełniającego znajdą Państwo 
na stronie internetowej: www.world-

-school.pl

DOŁĄCZ DO KLASY 
CZWARTEJ!

Zapraszamy dzieci klasy trzeciej 
do utworzonej klasy czwartej. Formu-
larz aplikacyjny można wypełnić za 
pośrednictwem strony: https://world-

-school.pl/rekrutacja-podstawowka/.

Zapraszamy do kontaktu:
ul. Obornicka 124,
Suchy Las 62-002.
515- 789- 269
kontakt@world-school.pl 
www.world-school.pl
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Dzisiejsza stomatologia coraz czę-
ściej nie skupia się na poszczególnych 
zębach, ale na kompleksowym spojrze-
niu na całą jamę ustną. Dzięki temu, po 
wyleczeniu próchnicy czy chorób przy-
zębia, można kontynuować terapię z za-
biegami w  zakresie ortodoncji, a  także 
stomatologii estetycznej, co również 
nie musi oznaczać ciągnącego się la-
tami leczenia. Mamy dostępne środki 
i  możliwości do dużo szybszej i  niein-
wazyjnej metody prostowania zębów.

Clear Aligner to nowoczesny system 
leczenia ortodontycznego za pomocą 
nakładek, który nie ingeruje w codzien-
ne funkcjonowanie. Pacjent otrzymuje 
zestaw trzech przezroczystych nakła-
dek przeznaczonych na cztery tygodnie 
stosowania. Każdą z  nich należy nosić 
około 20 godzin dziennie, ściągając je 
do jedzenia, picia oraz czyszczenia. Bar-
dzo istotną kwestią jest wysoka estety-
ka, a  także, w  przeciwieństwie do stan-
dardowego leczenia ortodontycznego, 

brak dolegliwości bólowych. Nakładki 
zapewniają pacjentom wysoki komfort 
użytkowania, a pożądane efekty można 
uzyskać już po kilku miesiącach.

Proces leczenia jest dostosowywa-
ny do każdego przypadku, ustalany 
na podstawie wstępnej diagnozy oraz 
rozmowy z pacjentem. Podczas analizy 
lekarz stwierdza, czy wada kwalifikuje 
się do leczenia metodą Clear Aligner. 
Przed rozpoczęciem przedstawiany jest 
pacjentowi plan leczenia, informacje 
o  kosztach, czasie trwania terapii oraz 
efektach, jakie można uzyskać. Wszyst-
ko to ustalane jest indywidualnie dla 
każdej osoby, w  zależności od sytuacji 
w jamie ustnej.

Po skorygowaniu wady następuje 
ostatni etap – retencja. Niezwykle istot-
na faza leczenia, bez której może dojść 
do utraty osiągniętych efektów. To 
właśnie nakładki retencyjne, noszone 
sumiennie zapewniają utrzymanie za-
mierzonego rezultatu.

Wprowadzenie metody Clear Ali-
ner do kompleksowej terapii, w  połą-
czeniu z innymi zabiegami leczniczymi 
oraz estetycznymi, zapewnią pacjen-

tom nie tylko piękny uśmiech, ale rów-
nież zdrowe i prawidłowe funkcjonowa-
nie całej jamy ustnej.

Zespół Mio-Dent

Nie tylko piękny uśmiech
Proste i białe zęby wielu osobom wydają się nieosiągalne. 
Istnieje przeświadczenie, że droga do uzyskania wymarzo-
nego uśmiechu wymaga wielu wyrzeczeń, jest długotrwa-
ła i bardzo droga. A co, jeśli okaże się, że to już zamierzchłe 
czasy i uzyskanie efektu pięknego uśmiechu, jak z reklamy, 
nie musi być takie trudne?

ul. Młodzieżowa 11, 62-002 Suchy Las
www.mio-dent.pl, tel. +48 612 787 877

facebook: MioDentStomatologia

Lek.dent. Agata Imbierska 

8 Sucholeski.EU       czerwiec 2022      nr 6 (125)  nr 6 (125)       czerwiec 2022      Sucholeski Magazyn Mieszkańców Gminy 9

30 Sucholeski.EU       czerwiec 2023      nr 6 (137)



� ��a:,���sm,:��� 
... więcej niż wynik 

ZAPRASZAMY 
DO PUNKTU POBRAŃ 
DIAGNOSTYKI W SUCHYM LESIE 
OS. SZAFIROWE 2A 

poniedziałek - piątek 7:30 - 14:00 
pobrania mat. do 12:00 
soboty: 7:30 - I 0:00 

W Punkcie realizujemy: 

+ Program 40PLUS
+ Szereg badań profilaktycznych

 REKLAMA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

    danie dnia 
           29 zł

czynne: pn.-pt 11-17
tel. 693 900 282

Dania kuchni 
polskiej 

i ukraińskiej
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